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след като шумно пред-
стави намеренията си за въ-
веждане на двойна тарифа 
на тока за битовите потре-
бители, Министерството на 
енергетиката се отказа да 
внася предложението два 
дни след неговото ланси-

ране. с аргумент защита 
на битовите потребители 
първоначално служебният 
енергиен министър Росен 
Христов обяви предложе-
нието нс да одобри два 
прага на регулирани евти-
ни и субсидирани цени за 

зимно (800 квтч месечно) и 
лятно (300 квтч) потребле-
ние от 1 януари 2023 г. 

няма спешна нужда от 
мярката за две тарифи, би 
отбой два дни по-късно 
Христов. По неговите думи 
предложението за тях било 

предвидено като буфер при 
евентуално влошаване на 
ситуацията с цени на газ и 
други енергийни източни-
ци. А той бил избързал с 
обявяването на идеята.

Смешни Сте
МФ: МиниМалната заплата „заМръзва”

властта се отказа
от двойната тарифа
Товабилорезервенбуфер,министърътнаенергетиката
РосенХристовизбързалсобявяването
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В проекта за бюджет се предвижда тя да остане 710 лв. и да от-
падне намаленият ДДС за ресторантьорите, бебешките храни и книги-
те. Отстъпката от 25 ст. за литър бензин спира през декември.

ойко Борисов и ГеРБ за пореден 
път са готови да “оправят” държа-
вата. имали план. как да се свалят 
цените, да се овладее инфлацията и 
да се посрещне зимата. надиплили 
седем антикризисни мерки.

времената са трудни. и някои 
политически субекти преписват на 
кило идеи и предложения, поставя-
ни на масата с логични аргументи от 
години. едно от предложенията на 
хората на Борисов, например, е за-
брана за либерализация на битовите 
абонати на електроенергия. 

изключително интересен факт е, 
че това предложение идва от ГеРБ. 
това са хората, които ни излибера-
лизираха по време на своите упра-
вления. с мантрата, че либерализа-
цията ще доведе до по-справедливи 
и ниски цени. и така “хубаво” либе-
рализираха пазара на ток, че фирми-
те пищят от години и се съмняват в 
изкривявания и дори в откровени ма-
нипулации при търговията с ток.

А това, което се случва през по-
следната година, че и повече, може 
единствено и само, ако разсъждава-
ме логично, да затвърди у нас раз-
умното становище, че най-голямата 
грешка би била да се хвърлят бито-
вите потребители на свободния па-
зар на ток. Още повече, че години 
наред същите тези управляващи от 
ГеРБ дори не си направиха труда да 
определят кои са уязвимите потре-
бители, за да бъдат защитени. нищо, 
че за тази работа бе платено на све-
товната банка да ни го напише.

Б
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Мая ЙОВАНОВСКА
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Градина 
„проФ. СтеФан 
данаилов” 
ще иМа в СоФия

Стр. 2

в Монтана 
Са първенци 
по купуване 
на ГлаСове

вкадър

Кампанията “Капачки за бъдеще” се проведе в Хасково. Още в първия половин час 
бе натоварен един микробус, който замина за рециклиране в село Гарваново. Средствата 
ще бъдат изразходвани за закупуването на модерна линейка за недоносени бебета

владиМир МоСков:
необходиМо 
е СъГлаСие за 
излизане от кризата

бокСьорките ни 
Са трета 
европейСка 
Сила

иСпанСки
изтребители
ще охраняват 
бълГария

отбойзаценитенатока:

Снимкабта
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Столичният общински съ-
вет ще се опита да спасява 
градския автотранспорт с по-
реден заем. предложението е 
на председателя на транспорт-
ната комисия карлос контрера 
(патриоти за София) и Христи-
ан петров (ГеРБ). те настояват 
да се отпусне заем от 16 млн. 
лева на общинското дружество 
“Столичен автотранспорт”, ко-
ето е във финансов колапс. то 
не може да плаща задължения-

та си към доставчиците, много 
от които са просрочени. към 1 
септември за дизелово гориво 
те са 3,3 млн. лева, за гуми - 
1,3 млн. лева, за резервни час-
ти - 2,6 млн. лева, за горивно-
смазочни материали - 1,4 млн. 
лева, за лизингови вноски - 4,2 
млн. лева. 800 000 лева са прос-
рочките за застраховки. Има и 
просрочени задължения за дру-
ги консумативи за обслужване 
на автобусите, материали, раз-
ходи за охрана и за сервизно 
обслужване, но те са по-малки. 

приоритетно се изплащат 
заплатите на служителите, но 

те продължават да напускат, 
става ясно от доклада. пора-
ди увеличаващия се размер на 
общото задължение доставчи-
ци могат да наложат обезпечи-
телни мерки и да предявят ис-
кове за събиране на вземания 
по съдебен ред. 

в края на септември само в 
гараж “малашевци” стоят из-
вън строя по технически при-
чини 30 превозни средства. 
контрагентите обаче не дос-
тавят части заради натрупани 
дългове. 

в доклада се припомня, че 
сериозните финансови про-

блеми на столичния градски 
транспорт започват от среда-
та на 2021 г., когато цените 
на природния газ стремглаво 
растат, а заради войната в Ук-
райна се повишават и цените 
на материалите, авточастите и 
други консумативи. 

Заемът, който трябва да 
одобрят съветниците в четвър-
тък от 16 млн. лева, ще е за 60 
месеца с една година гратисен 
период. 

от друг доклад на карлос 
контрера става ясно, че “Сто-
личен автотранспорт” има се-
риозни проблеми и с изплаща-

нето на лизинговите вноски за 
60 автобуса. Затова частната 
фирма предлага договор, спо-
ред който общинското дру-
жество трябва да даде като 
залог 132 от автобусите си, за 
да обезпечи пълния размер на 
дълговете си. 

дУмА припомня, че в края 
на миналата година “Столи-
чен автотранспорт” взе друг 
заем от 6 млн. лева, а няколко 
месеца по-рано също бе гласу-
ван заем за дружеството от 5,3 
млн. лева. 

Коментар на стр. 8

Средно с около 10% 
са поскъпнали лекарства 
без рецепта, които са за 
настинка, хрема, кашли-
ца, хомеопатични, както 
и хранителни добавки 
и козметика, от нача-
лото на годината. това 
са т.нар. нерегулирани 
продукти. Значително 
по-слаб е ръстът на це-
ните на лекарства от 
позитивния лекарствен 
списък, които са регули-
рани - поскъпване има 
при около 90 препарата 
от 500. Според действа-
щите закони цените на 
тези лекарства може да 
се повишават веднъж 
годишно след одобрение 
от Агенцията по лекар-
ствата.

от мЗ обясняват, 
че до септември т.г. е 
допуснато увеличение 
в цените на 60 вида ле-
карства, отпускани с ре-
цепта, докато за същия 
период на 2021 г. те са 
били 34. Ако производи-
телите не могат да уве-
личават цените на тези 
медикаменти, голяма е 
вероятността да ги из-
теглят от българския ап-
течен пазар, прогнозира 
председателят на Асоци-
ацията на собствениците 
на аптеки у нас николай 
костов. по думите му 
това е основната причи-
на да има много изтегле-
ни, предимно генерични, 
лекарства от българския 
пазар.

Градина в столичния 
район “Лозенец” ще носи 
името на големия актьор 
Стефан данаилов. това 
е предложението на гру-
па общински съветници 
в Столичния общин-
ски съвет, което трябва 
да бъде гласувано тази 
седмица. Зелената площ 
се намира между бул. 
“Христо Смирненски”, 
бул. “джеймс Баучер” и 
ул. “Арх. Йордан мила-
нов”.

докладът се базира на 
предложението на граж-
дански инициативен ко-

митет от седемдесет ви-
дни колеги и ученици на 
проф. Стефан данаилов. 
“от 1972 г. данаилов 
живее в непосредствена 
близост до пл. “велчова 
завера”, където кръг от 
български актьори, об-
щественици, студенти 
и негови колеги от на-
родния театър “Иван ва-
зов” дискутират и творят 
през последните години 
от живота му,” пише в 
доклада.

новосъздадената площ 
ще се нарича Градина 
“проф. Стефан данаилов”.

БСПвБургаС:

на изборите на 2 октомври 
най-много гласове са се купували 
в монтана, Шумен и варна според 
статистиката на мвР. в монтана 
заведените досъдебни производства 
за покупко-продажба на гласове са 
10, а цената на един глас според 
анализатори била около 100 лева.

прокуратурата все още разлед-
ва дали е имало купен вот на предс-

рочните парламентарни избори в 
региона на монтана. Заговори се и 
за фалшиви петдесетолевки, с кои-
то са купувани гласове.

в монтанското село Горно Церо-
вене хората коментират и купения 
вот. в селото са гласували 176 души 
от 325 имащи право. кандидат-депу-
тати обаче не са ги посещавали.

по време на последната предиз-

борна кампания водачите на листи 
на “БСп за България” в Ловеч - 
вяра емилова, в монтана - Ирена 
Анастасова, във враца - Атанас За-
фиров, във видин - Филип попов, 
и в плевен - проф. Румен Гечев, 
изпратиха отворено писмо до слу-
жебния министър на вътрешните 
работи Иван демерджиев по повод 
сигнали за купуване на гласове.

Дни преди 1 ноември - Деня на народните будители, в библиотеката на село Асеновци, община Левски, вече 
има препис на “История славянобългарска”. Той бе направен от 58 души на възраст от 8 до 81 години  

Спасяват столичния 
автотранспорт с нов заем
Общинскотодружествозалага132отавтобуситесизарадинеизплатенлизинг

Деси ВЕЛЕВА

Градина в район 
„Лозенец” ще носи 
името на Стефан 
Данаилов

Растат цените 
на лекарства и 
хранителни добавки

В Монтанско са първенци по купуване на гласове

питане, свързано с не-
навременна подмяна на 
печките на дърва и въгли-
ща с екологични уреди, от-
прави към кмета на община 
Бургас общинският съвет-
ник от БСп в града васил 
Иванов. той е получил 
сигнали от много хора, че 
на прага на зимния период 
те все още не са получили 
своя уред, но за сметка на 
това още през юли са им 

били взети старите печки. 
подмяната е по про-

грамата на общината “на-
маляване на замърсяване-
то на атмосферния въздух 
с фини прахови частици в 
кв. “долно езерово”, Бур-
гас”, която обхваща и кв. 
“Лозово”, к-с “меден Руд-
ник”, комплексите “Сла-
вейков”, “Изгрев” и “Зо-
рница” и цели подмяна на 
старите печки на дърва и 

въглища с климатици или 
пелетни печки. общински-
ят съветник коментира, че 
така гражданите остават 
в безизходица - не знаят 
дали да си купят пелети, 
дали друг уред или да се 
откажат от програмата и 
да се отопляват на дърва.

от общината заявили, 
че не могат да кажат кога 
ще бъдат предоставени 
новите уреди, а екипите, 

които монтирали палетни 
печки, били три и не може-
ли да смогнат. други хора 
се оплакали, че вече са им 
докарали пелетна печка и 
радиатори, но те били сто-
варени пред дома им. от 
администрацията им каза-
ли, че когато ги пренесат у 
тях, трябва да се обадят, за 
да им ги монтират. печки-
те обаче тежат между 150 
и 200 кг. 

Граждани са без отопление 
заради забавена подмяна на печки
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пг “бСп за българия” излезе 
с позиция, в която настоява пре-
зидентът румен радев да спре да 
се намесва в работите на парла-
ментарната група. народните 
представители се обръщат към 
държавния глава по повод изказ-
ване на служебния министър на 
спорта весела лечева във връзка 
с изборните резултати и различ-
ни позиции на социалистите.

“Уважаеми господин прези-
дент, за пореден път ваш слу-
жебен министър си позволява 
да коментира публично вътреш-
нопартийни въпроси на бСп. 
нещо повече - да изопачава 
факти, касаещи парламентар-
ната група на бСп, и решения, 
взети от колективните органи на 
партията и от общото събрание 
на народните представители”, 

се казва в позицията. в нея се 
припомня, че весела лечева е 
назначена от президента за ми-
нистър в лично качество и тя не 
представлява бСп в служебното 
правителство.  

“Започва да става практика 
членове на вашия кабинет гру-
бо да се намесват в партийните 
ни работи. вече ви писахме по 
този повод, но липсата на ре-

акция и продължаващите изя-
вления ни карат да мислим, че 
всичко това се случва под ваше 
давление”, категорични са де-
путатите. те са на мнение, че 
служебният кабинет излиза из-
вън правомощията си, погазва 
принципа за разделение на вла-
стите и това трябва да спре.

“времето ще покаже кои 
са хората, които стоят зад на-

меренията за еднолична власт. 
Сега действащата конституция 
е достатъчно добра. не мога да 
си обясня атаките от страна на 
президентството, защото ние 
сме ги издигали. и моят апел 
е това нещо да престане в най-
кратки срокове”, заяви между-
временно и народният пред-
ставител от “бСп за българия” 
иван иванов.

бСп за пореден път, макар и само с 25 народни представите-
ли, разсече криза, която заплашваше политическата система като 
цяло, заяви зам.-председателят на бСп и зам.-председател на на-
родното събрание кристиан вигенин по повод избора на предсе-
дател на парламента в петък. Според него изборът е бил необходи-
мост, за да се даде старт на нС, и в същото време - държавническа 
позиция. вигенин коментира, че от бСп са направили сериозен 
компромис, но без избран председател и без работещ парламент 
не може да се приеме бюджета за 2023 г., нито законите, необ-
ходими за получаване на средствата по плана за възстановяване. 
“можем ли да лишим хората и държавата от това? можем ли да 
гледаме как минималната заплата стои на същото ниво, а инфла-
цията наближава вече 20%”, попита вигенин.

той заяви, че случващото се е до голяма степен следствие от уп-
равлението на герб. Според него има риск плаващите мнозинства 
и липсата на мнозинство, което дългосрочно да носи отговорност, 
да доведат до решения, които да поставят под риск страната.

“Задкулисие е, когато хората останат с усещането, че решенията 
не се взимат с дискусия в парламента, а на база договорки, които се 
правят някъде другаде, може би дори извън политическите форма-
ти. можем да преодолеем това, само ако хората видят, че решения-
та се взимат пред очите им”, заяви депутатът. 

той е убеден, че в годините бСп е станала партия на реализма. 
“ако можем да се обединим около няколко безспорни неща, нека 
да го свършим. ако избирателите дадат шанс на бСп за едно ста-
билно управление, можем да постигаме резултати, ако има стабил-
но мнозинство”, каза в заключение кристиан вигенин.

темата за избора на председател на народ-
ното събрание и други актуални проблеми ко-
ментираха депутатите от бСп Христо прода-
нов, ирена анастасова и иван иванов.

Зам.-председателят на пг “бСп за бълга-
рия” Христо проданов бе категоричен, че не 
става въпрос за никаква нова коалиция и бСп 
има ясна позиция относно първия и втория 
мандат - няма да подкрепи правителство на 
герб с първия мандат. “С втория мандат при 
“продължаваме промяната”, ако бъдем пока-
нени на разговори, ще се отзовем”, заяви той и 
уточни, че са отказали разговори и с контакт-
ната група в лицето на плевнелиев и паси, тъй 
като са пратеници на герб.

от бСп имат ясна позиция и за подкрепа 
по отношение връщането на хартиената бю-
летина. “основният ни мотив за това е, че 
голяма част от българските граждани се при-
тесняват от машините и затова не излизат да 
гласуват. ако този въпрос се разглежда отно-

во, ще подкрепим възможността за хартиена 
бюлетина”, заяви проданов.

Зам.-председателят на бСп ирена анаста-
сова също бе категорична, че няма ново мно-
зинство, а само едно измъчено мнозинство на 
политически партии и депутатите от тях, кои-
то разбираха, че парламентът трябва да започ-
не работа. тя също бе категорична, че няма да 
има разговори за кабинет с мандата на герб, 
дпС или “възраждане”. “ние много години се 
борим срещу управлението на модела на герб 
и не вярвам, че те се преродиха за 6-7 месеца и 
изведнъж се обляха в розова светлина”, обясни 
анастасова. на въпрос дали има разкол между 
пп и бСп тя отговори, че по-скоро има искри. 

“бСп е национално отговорна партия и да се 
търсят задкулисни договорки в решението ни за 
подкрепа за председател на нС е безпредметно. 
парламентът трябваше да заработи, защото хора-
та са ни изпратили там, за да дадем резултати”, 
заяви и народният представител иван иванов.

народното събрание ще заседава извънредно във вторник, 25 ок-
томври, за да изслуша служебния финансов министър росица вел-
кова. на заседанието трябва да се обсъди и създаването на временна 
комисия, която да изработи новия правилник за организацията и 
дейността на 48-ото народно събрание.

народните представители ще изслушат финансовия министър по 
искане на герб и бСп. Социалистите са поискали министър росица 
велкова да запознае депутатите с изпълнението на държавния бю-
джет за 2022 г. по основни пера на бюджетните приходи и разходи, 
както и да представи проекта на служебното правителство за финан-
совата рамка за догодина, в това число и тригодишната бюджетна 
прогноза.

от герб са внесли искане служебният финансов министър да ин-
формира депутатите за състоянието на финансирането на дефицита.

временната комисия ще работи на паритетен принцип - по двама 
представители от парламентарна група, в това число председател и 
членове. депутатите трябва да определят срок за внасяне на писмени 
предложения за изменения и допълнения на правилника. предвиде-
но е временната комисия да работи до окончателното приемане на 
новите текстове.

КристианВигенин:

БСП с 25 депутати 
разсече кризата

Пг“БсПзаБългария”КъмрадеВ:

Не се месете в работите
на парламентарната група
служебнияткабинетизлизаизвънправомощиятаси,погазвапринципа
заразделениенавластитеитоватрябвадаспре,призоваватсоциалистите

На извънредно заседание 
депутатите изслушват 
финансовия министър

социалисти:

Няма ново мнозинство в НС

снимКаБта

В курортния комплекс “Албена” започна Годишната среща на  
местните власти, организирана от Националното сдружение на общините  
в Република България. На нея присъства и кметът на Русе Пенчо Милков 
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Финансовото ведомство е готово с концепция 
на Закон за въвеждане на еврото в България, коя-

то пусна в петък за обществено обсъждане.
превалутирането от левове в евро ще се из-

вършва чрез прилагането на фиксирания валутен 
курс от 1,95583 лева за 1 евро, който ще бъде по-

твърден с изменение на еврорегламент, се посоч-

ва в концепцията. изрично се уточнява, че не се 
допуска преизчисляване на суми, използвайки съ-

кратената форма на фиксирания валутен курс, а 
трябва да се използва изцяло фиксираният курс 
за обмен, т.е. с всички пет знака след десетичната 
точка. лансираната концепция е изготвена изцяло 
по вече приетия от правителството план за въвеж-

дане на еврото.
пояснява се, че превалутирането на цените от 

лева в евро се извършва безплатно и потребителят 
не следва да бъде поставен в по-неблагоприятно 
положение.

търговците ще бъдат задължени да връщат 
рестото на клиентите единствено в евро. наред с 
това от банкоматите ще може да се изтегля един-

ствено евро след датата на въвеждане на еврото.
предвижда се забрана кредитни институции, 

платежни институции, институции за електронни 
пари и други доставчици на финансови услуги да 
повишават цената на стоките или услугите за по-

требителите при въвеждане на еврото без основа-

телна причина.
За БнБ се уточнява, че ще обменя безплатно 

и в неограничено количество банкноти и монети 
от лева в евро без ограничение във времето. кре-

дитните институции и “Български пощи” също ще 
предоставят услуга за обмен на банкноти и монети 
от лева в евро, но тя ще е безплатна за лимитиран 
период. Без такси тази услуга ще е налична през 
първите 6 месеца след въвеждане на еврото. такси 
могат да се начисляват от 7-ия месец до края на 
първата година след въвеждането на еврото.

два дни след като шумно 
анонсира намеренията си, ми-

нистерството на енергетиката 
(ме) се отказа да внася пред-

ложение за двойна тарифа на 
тока за битовите потребители. 

решението се аргументира 
с “постигнатите успехи в га-

рантиране на надеждната ра-

бота на енергийната система”, 
като в съобщението министер-

ството си приписва и двойно-

то намаляване на цената на 
газа, което се дължи на външ-

ни фактори и е факт и на све-

товните борси. Заради всичко 
това не се налагало въвеждане 
на двойни тарифи на тока.

С аргумента защита на би-

товите потребители и на бю-

джетните средства служебни-

ят енергиен министър росен 
Христов обяви пред журнали-

сти в петък предложението на 
ведомството към парламента 
да одобри въвеждането на два 
прага на регулирани евтини и 
субсидирани цени за зимно и 
лятно електропотребление от 

1 януари 2023 г. идеята нала-

гаше редица промени в Закона 
за енергетиката.

изчисленията на експерти-

те във ведомството показали, 
че 90% от потребителите на 
ток ползват през зимата до 800 
квтч месечно и до 300 квтч - 
през лятото.

Затова предложението бе 
до този праг на консумация 
да се плаща по определени 
от кевр цени, а над нея - по 
цена, която съответното елек-

троснабдително дружество ще 
изчислява спрямо среднобор-

совата за месеца на надхвър-

ления праг на потреблението, 
обясни енергийният минис-

тър. Целта, по думите му е, 
да се защитят клиентите, но и 
да се запазят средства за ком-

пенсиране на други енергийни 
нужди, а онези 10% с голямо-

то потребление да пестят или 
да плащат реалните цени на 
електроенергията.

Служебното правителство 
категорично няма да извежда 

битовите потребители на сво-

бодния пазар на електрическа 
енергия. България е третият 
нетен износител на електри-

ческа енергия в европа и няма 
да се допусне гражданите да 
са натоварени с непосилни 
сметки за ток, заявиха обаче 
два дни по-късно от ме.

“в момента няма нужда от 
две тарифи. Стабилизирахме 
доставките на газ като цена и 
количества. нашите мерки ра-

ботят. няма спешна нужда от 
мярката за две тарифи”, заяви 
по-късно служебният минис-

тър росен Христов. по него-

вите думи предложението за 
тях било предвидено като бу-

фер при евентуално влошава-

не на ситуацията с цени на газ 
и други енергийни източници. 
“всичко остава така, както е 
до момента. нашето предло-

жение подлежеше на общест-

вено обсъждане и на обсъжда-

не в парламента. избързахме 
с неговото обявяване, не оч-

аквахме такава политизация 
на въпроса. вместо да помага 
на обществото, това предло-

жение създава стрес”, каза 
министър Христов. той заяви, 
че инициативата е в ръцете на 
партиите.

Минимум две компании 
щели да участват в търга 
за ядрено гориво

Товабилорезервенбуфер,
министърътнаенергетиката
избързалсобявяването

 

 

 

 

 

 

 

Минимум две компании ще участват в търга за доставка и об-

работване на ядрено гориво за АЕЦ “Козлодуй”. Към момента 
вече са водени разговори с “Уестингхаус”, в процедурата влиза 
и френската “Фраматом”, заяви Христов. Според министъра 
по темата работи група от най-признатите международни 
експерти. “Едно е да си говорим за футбол, съвсем друго - за 
ядрена сигурност”, подчерта енергийният министър. Той 
призовава всички експерти да се включат в дебата, защото в 
противен случай “нещата отиват към политическо говорене”.

Служебната власт бързо се отказа 
от двойната тарифа за тока

минималната ра-

ботна заплата да се 
запази 710 лева и до-

година, предлага слу-

жебното министерство 
на финансите. дефицит 
от 6,6 на сто и теглене-

то на нов дълг от 15,9 
млрд. лв. залага в про-

ектобюджета за 2023 г. 
финасовото ведомство. 
данните обяви финан-

совият министър роси-

ца велкова, като пред-

стави плана на мФ за 
държавните приходи и 
разходи за следваща-

та година. в същото 
време министерството 
очаква средногодишна 
инфлация от 6,4%, ръст 
на икономиката от едва 
1,6 на сто и безработи-

ца до 4,6%. 
“разработили сме 

три варианта на про-

ект за бюджет. в мо-

мента съгласуваме с 
министерствата, с ве-

домствата, ще обсъдим 
с националния съвет 
за тристранно сътруд-

ничество проект във 
вариант на дефицит от 
6,6%”, каза пред Бнр 
велкова.

от думите на минис-

търа стана още ясно, че, 
ако има редовно прави-

телство, този вариант на 
проектобюджет ще бъде 
предоставен на кабине-

та. ако обаче продължи 
да действа служебното 
правителство, ведом-

ството ще спази срока 
за съставяне на бюджет, 
заложен в бюджетната 
процедура, и до 31 ок-

томври ще внесе проек-

та в парламента.
разходите в консо-

лидираната финансова 
прогноза (кФп) растат 
през 2023 г. с 11 млрд. 
лева, което ще доведе 
до дефицит от 6,6 на 

сто от прогнозния Бвп. 
от тях 1,9 млрд. лева са 
увеличени разходи за 
персонал. другите 3,7 
млрд. лева са за ръста 
на пенсиите, включи-

телно с увеличението от 
1 юли 2023 г. капитало-

вите разходи се вдигат 
с 3,1 млрд. лева. С 400 
млн. лева са повече па-

рите за индексация в 
строителството. парите 
за отбраната са 1,85 на 
сто от Бвп.

Заради този размер 
на дефицита ще трябва 
да се тегли нов дълг от 
15,9 млрд. лева, с кое-

то държавният дълг би 
стигнал 50,3 млрд. лева 
и 28,9% съотношение 
на дълг към Бвп. 

приходите в кФп се 

очаква да нараснат с 5,9 
млрд. лева. и през 2023 
г. ще бъде запазена ну-

левата ставка на ддС за 
хляба и брашното и на-

малената ставка от 9% 
за метан. намалената 
ставка на ддС от 9% за 
доставка на централно 
отопление и природен 
газ се предвижда да 
действа до средата на 
2023 г. продължава се 
данъчното облекчение 
за деца. от 1 януари 
2023 г. има увеличава-

не на прага на регистра-

ция по ддС. отпадат 
обаче намаленият ддС 
за ресторантьорите и 
фитнесите, а също и за 
бебешки храни и кни-

ги. при прогнозиран 
ръст на икономиката 
от 1,6%, Бвп за 2023 г. 
се очаква да нарасне до 
173,826 млрд. лева.

МФ предлага минималната заплата  
да остане 710 лв. догодина

Отстъпката от 25 ст.  
за литър бензин 
спира през декември

Пуснаха концепция  
на Закон за 
въвеждане на еврото

 

 

 

 

 

 

 

Отстъпката от 25 ст. за литър гориво ще спре да 
действа още от началото на декември. Причи-

ната е привършване на определения в бюджета 
разход от 150 млн. лв. за тази цел. За спирането на 
мярката стана ясно по време на представянето 
на проектобюджета за догодина от служебния 
министър на финансите Росица Велкова. Ан-

тиинфлационната мярка бе въведена в средата 
на годината с актулизацията на бюджета и се 
предвиждаше да бъде прилагана до края на 2022 г. 
Около 1 милион лева на ден плаща държавата към 
бензиностанциите, за да покрива ползваното от 
шофьорите облекчение. Отстъпката важи за бен-

зин А95, дизел, пропан-бутан (LPG) и метан (CNG).
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Участъкът на автомагистра-

ла “европа” от границата със 
Сърбия до драгоман ще бъде 
пуснат за движение около нова 
година, но без да бъде поставен 
последният слой асфалт. той 
ще бъде положен едва напро-

лет. това стана ясно от думите 
на министъра на регионалното 
развитие и благоустройството 
иван Шишков пред нова теле-

визия. За съжаление, въпреки 
острите ми коментари с аген-

ция “пътна инфраструктура”, 
няма как да бъде завършена 
изцяло магистралата до нова 
година, заяви министърът.

Участъкът е с дължина от 14,5 
км, а стoйнocттa нa инвecтиция-

тa e oкoлo 165 млн. лв. крайният 
срок зa изпълнeниe бе янyapи 

2022 г., но на няколко пъти вече 
се удължава - веднъж до средата 
на тази година, а съвсем наско-

ро стана ясно, че най-вероятно 
участъкът няма да е завършен и 
до края на тази година.

“амбицията ни е до нова 
година да облекчим шофьори-

те, като пуснем движението по 
магистралата, но без последния 

износващ слой, защото през 
зимата не може да се полага 
асфалт. напролет ще асфалти-

раме и ще я въведем в експлоа-

тация”, отбеляза Шишков.
в последните месеци от уп-

равлението на ГерБ също се 
залагаше на подобни ходове 
и заради забавяне бяха пусна-

ти без последния слой асфалт 

най-новата отсечка от Софий-

ския околовръстен път, както и 
обходът на поморие, за да бъде 
използван той за летния сезон 
през 2020 г. междувременно 
Шишков започна проверка за 
по-тънкия слой асфалт, който 
бе локализиран на части от ав-

томагистрала “тракия”.
иначе последният лот от 

магистралата до Сърбия е 
между Сливница и Северната 
скоростна тангента на София. 
той трябва да бъде завършен 
до края на следващата година. 
в противен случай има шанс 
страната да загуби евросред-

ства, тъй като отсечката се 
финансира по европейска про-

грама.

Пускат полуготов участък  
от магистрала „Европа”
Движението
поотсечката
щетръгнеоколо
Новагодина,
нопоследният
слойасфалтще
бъдеположен
напролет

министерството на регионалното раз-
витие и благоустройството (мррБ) вече 
има готовност да започне да подписва 
споразуменията с общините, съобщават от 
ресорното ведомство. на пръв поглед ад-

министративна, процедурата е от изклю-

чително значение, защото едва след под-

писването общините ще могат да получат 
част от парите за вик и пътни ремонти, 
които чакат от началото на годината.

Средствата на стойност 406 млн. лв. 
бяха гласувани и одобрени от мС преди 
почти месец, на заседанието на 28 сеп-

тември. очакваше се веднага след това да 
започне и подписването на споразумения-

та. на какво се дължи забавянето обаче от 
мррБ не посочват.

от ведомството канят общините 
утре за подписване на споразуменията. 
мррБ ще финансира 50% от стойността 
на проектите, като средствата ще бъдат 

предоставени на общините на две рав-

ни вноски - първото плащане ще е до  
10 работни дни след подписване на спо-

разумение, а второто - през декември 
2022 г. това означава, че ако споразу-

менията бъдат подписани в понедел-

ник, общините ще получат половината 
от сумите в началото на ноември. не е 
ясно кога ще започнат ремонтите пред-

вид студеното време, което се задава, и 
дали изобщо ще могат да бъдат реали-

зирани през тази година.
общо 234 обекта ще бъдат финан-

сирани от бюджета на министерството. 
около 105 от тях са на стойност над 
126 млн. лв. и са свързани с ремонти на 
вик мрежата. други 94 проекта пред-

виждат ремонт на общински пътища и 
са на стойност над 233 млн. лв. око-

ло 35 обекта на стойност малко над 46 
млн. лв. са свързани с уличната мрежа.

МРРБ едва сега ще подписва 
договорите за ремонт с общините

Българската хотели-

ерска и ресторантьорска 
асоциация (БХра) смя-

та, че трябва да има нова 
програма за бежанците, 
при която за една реа-

лизирана нощувка да се 
плаща над 50 лева. така 
новата програма, както 
подпомага бежанците, 
ще бъде в помощ и на хо-

телиерите, за да запазят 
персонала си. мнението 
си БХра е изразила на 
среща със служебния ми-

нистър на туризма илин 
димитров. За искането 
се разбира от позицията 
на БХра.

в момента за наста-

няване на бежанци на 
хотелиерите се запла-

ща по 10 лв. на нощув-

ка без изхранване и по 
15 лв. с осигуряване на 
храна. периодите по 
плащанията обхващат 
месеците от март до 
септември, включител-

но. във връзка с въпро-

сите дали програмата за 
бежанците от Украйна 
ще бъде удължена, ми-

нистърът на туризма е 
подчертал, че решени-

ето може да бъде взето 
от мС въз основа на 
предложението на меж-

дуведомствената работ-

на група, която заседава 
и обсъжда вариантите.

към октомври ук-

раинските бежанци в 
България са 55 000. 
Започнаха да се появя-

ват информации обаче 
за “организирано” из-

возване на бежанци от 
Украйна точно в края 
на летния туристически 
сезон и преди началото 
на зимния. едновремен-

но с това ек удължи 
мерките, даващи права 
на украинските бежа-

нци в рамките на еС до 
март 2024 г.

Хотелиерите искат вече по 50 лв. 
за украински бежанец

през 2021 г. дефицитът на институ-

ционален сектор “държавно управление” 
на еС възлиза на -673 113 млн. евро, или 
-4,6% от Бвп, като намалява спрямо 2020 
г., показват окончателните данни на ев-

ростат, съобщи националният статистиче-

ски институт. през 2021 г. всички държави 
членки, освен дания (+3.6%) и люксем-

бург (+0.8%), докладват дефицит. най-
висок дефицит е отчетен в малта (-7,8%), 
Гърция (-7,5%), италия (-7,2%), Унгария и 
румъния (по -7,1%), латвия (-7,0%), испа-

ния (-6,9%) и Франция (-6,5%). петнайсет 
държави членки отчитат дефицит над 3% 

от Бвп. Сред тях е и България с 3,9% или 
5 млрд. и 414 млн. лв. Година по-рано той 
е бил 3,8%. в края на 2021 г. дългът на еС 
възлиза на 12 762 413 млн. евро, или 87,9% 
от Бвп. най-нисък дълг, като процент от 
Бвп, е отчетен в естония (17,6%), Бълга-

рия (23,9%), люксембург (24,5%), Швеция 
(36,3%) и дания (36,6%). Четиринайсет 
държави членки отчитат ниво на държа-

вен дълг по-високо от 60% от Бвп за 2021 
г., като най-високо е то в Гърция (194,5%), 
италия (150,3%), португалия (125,5%), 
испания (118,3%), Франция (112,8%), Бел-

гия (109,2%) и кипър (101,0%).

Само две страни от ЕС  
нямат държавен дълг
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Бившият италиански премиер Марио Драги се ръкува с новата лидерка на страната, първата жена,  
заемаща поста, Джорджия Мелони. Нейната партия “Италиански братя” спечели предсрочните парламентарни  
избори миналия месец. За пръв път след Втората световна война крайнодясна формация е първа сила

СнимкиБТА

Въпреки американската пропаганда, 
че във Венецуела хората нямат пари 
за дрехи, храна и забавления, сним-
ките показват различна реалност. 
Според граничната полиция на САЩ 
мигрантите от страните с леви пра-
вителства са се увеличили значително

Хиляди протестиращи преминаха по централните лондонски 
улици с призиви великобритания да се завърне в еС. някои бяха 
пътували с часове от провинцията, за да участват в “поход на за-
връщането”. той завърши на площада пред парламента, оцетен 
в синьо и жълто от разветите знамена на еС и издигнатите пла-
кати. когато по дигиталните ескари, разположени на площада 
пред парламента, се появиха ликовете на Борис джонсън, прити 
пател и найджъл Фарадж - едни от основните фигури в кампа-
нията за Брекзит, те бяха бурно освиркани, защото са превърна-
ли страната в посмешище за света.

Според 60-годишна жена Борис джонсън да участва в над-
преварата за премиер е обида за британския народ.

от лагера на бившия премиер твърдят, че той вече е събрал 
100 номинации. официалните данни обаче не потвърждават 
това твърдение. те сочат, че риши Сунак вече има 111 номина-
ции, джонсън е с 54, а пени мордант - с 22. За участие в надпре-
варата са необходими 100.

„Поход на завръщането” 
в ЕС в Лондон

испания ще изпрати 14 из-
требителя в България и румъ-
ния. Целта е да бъде подсилен 
източният фланг на нАто в 
рамките на стратегията за въз-
пиране на фона на продължа-
ващата война в Украйна.

испанското министерство 
на отбраната съобщи в комю-
нике, че между средата на но-
ември и началото на декември 
ще изпрати у нас шест изтре-
бителя “Юрофайтър” със 130 
военни, които ще изпълняват 

“тренировъчни мисии за еър 
полисинг”.

от декември до края на 
март 2023 г. в румъния ще бъ-
дат разположени осем изтре-
бителя Ф-18м също със 130 
души персонал от испанските 
военновъздушни сили.

от 17 октомври в север-
ната ни съседка е инсталиран 
“радар за въздушно наблюде-
ние с голям обсег”. той се на-
мира в базата “Скиту”, където 
ще остане до края на март или 

до края на юни 2023 г. рада-
рът е активен 24 часа в дено-
нощието благодарение на 38 
военни, изпратени да го под-
държат. това позволява “да 
бъде контролирано въздушно-
то пространство по източния 
фланг на нАто”.

от ведомството в мадрид 
обясняват, че по този начин 
испания участва в усилията 
“на съюзниците за реакция и 
възпиране”, като “осигурява 
въздушен щит чрез увелича-

ване на редовните мисии на 
военновъздушните сили”.

След началото на война-
та през февруари тази година 
иберийската държава вече 
изпрати 12 военни самолета в 
България, литва и естония.

министърът на отбраната 
на САЩ лойд остин благо-
дари на испания за нейната 
“много, много бърза реакция” 
на последното искане на Ук-
райна за повече средства за 
противовъздушна отбрана.

Испански изтребители
ще охраняват България
Шестбойнисамолета„Юрофайтър”със130военни
щеизпълняват„тренировъчнимисиизаеърполисинг”

1,5 милиона семейства в 
Украйна останаха без ток

русия отново е нанесла удари към енергийната мрежа на 
Украйна. президентът володимир Зеленски заяви, че атаките 
са били в “много широк” мащаб. киев съобщава за близо 1,5 
милиона домакинства, останали без ток. 

почти една трета от украинските електроцентрали и дру-
ги съоръжения за производство на енергия бяха унищожени 
при вълна от въздушни удари от понеделник миналата седми-
ца насам. в традиционното си видеообръщение държавният 
глава призова за ограничаване употребата на електричество: 
“Стабилността на енергетиката на цялата ни държава зависи 
от всеки град и област на Украйна. моля, ограничете използ-
ването на уреди, които консумират много електричество. и 
особено в часовете на пиково потребление сутрин и вечер.”

в свой видеоподкаст олаф Шолц посочва, че Украйна и 
еС не могат да се справят сами в процеса на възстановяване 
на страната. Според германския канцлер “това може да бъде 
направено само от цялата световна общност”.

Къркларели е новият  
„български” център  
за пазаруване

Хиляди български граждани в 
последно време всяка сряда отиват 
на пазар в град Къркларели. Той се 
намира в подножието на Стран-
джа планина. Магистрала го свърз-
ва с ГКПП Дерекьой/Малко Търново. 
Сънародниците ни купуват храни, 
плодове, зеленчуци, конфекция, до-
машни потреби и др. Особено довол-
ни са местните търговци.

Откриха 50 000  
мъртви делфина

Чуждестранни експерти се 
заемат с разследването на еколо-
гичния геноцид (екоцид) - по време 
на войната в Украйна са убити над 
50 000 водни бозайници, съобщи 
УНИАН. След всеки ракетен удар 
или бомбардировка вълните носят 
мъртви бозайници към брега - по-
някога в Румъния и у нас. Прокура-
турата в Одеса започна собствено 
разследване.

Германска парламентарна 
делегация пристигна  
в Тайван 

Шестима германски депутати 
пристигнаха в Тайван. Това е втора 
визита този месец на фона на нара-
стващото регионално напрежение. 
Посещението е част от ангажи-
мента на германската управляваща 
коалиция “в подкрепа на демокра-
тични страни”.

Доживотен затвор  
за трафикант на  
слонова кост в Уганда

Съд в Уганда постанови дожи-
вотен затвор за трафикант на сло-
нова кост. Международната тър-
говия със слонова кост е забранена 
от 1989 г. Въпреки това търсенето 
й е една от основните причини за 
намаляване популацията на афри-
канските слонове. От 1,5 милиона 
преди век, сега те са около 415 000. 
Уганда е основна транзитна точка 
за контрабандистите, пренасящи 
части от слонове и носорози.

Мексико се готви  
за урагана „Рослин”  

Жителите на крайбрежните 
райони в Западно Мексико се под-
готвят за урагана “Рослин”, който 
напредва през Тихия океан. Стихия-
та се движи с постоянни ветрове 
със скорост 215 км/ч. Евакуирани 
са 303 души. В няколко населени 
места са създадени приюти за жи-
веещите в уязвими райони.

накратко
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СнимкаБТа

Жена в Шри Ланка търси в отпадъците плодове и зеленчуци, които стават за ядене. 
Страната обяви фалит. Управляващите търсят начини за справяне с кризата

кипър оглавява отрицателна евро-

пейска класация по затлъстяване при 
децата, показват международни изслед-

вания, представени на дискусия в пар-

ламента. лекари и специалисти насто-

яват за спешни мерки и превантивни 
програми за защита на детското здраве, 
насърчаване на здравословното хранене 
и физическата активност, обхващайки 
всички нива на образователната система 
в страната. прилаганите в момента не 
действат ефективно. 

всяко второ кипърче на възраст от 7 
до 9 години е със затлъстяване, от него 
са засегнати 35 на сто от всички деца до 
18-годишна възраст. това сочат резулта-

тите за миналата година, които се очаква 
да бъдат надхвърлени през 2022 г.

около половината (от 40% до над 
60%) от затлъстелите деца в училищна 
възраст са утрешните възрастни със зат-

лъстяване, със съпътстващите ги сери-

озни заболявания като диабет и сърдеч-

носъдови увреждания, предупреждават 
лекарите.

крайният срок за пререгистрация на превозните 
средства, който си е поставила прищина, трябва да 
бъде отложен с 10 месеца и би било добре отговорът 
на косовското правителството да бъде положителен. 
това е заявил спецпратеникът на САЩ за Западните 
Балкани Габриел ескобар в интервю за прищинския 
канал 10. той обаче добави, че нито президентката на 
косово вьоса османи, нито премиерът Албин курти 
са се ангажирали с това. косово има право да прило-

жи пререгистрацията, но ние искаме това да стане по 
мирен начин, който не повишава напрежението и не 
ни отвлича от някои неща, които трябва да направим, 
каза ескобар, цитиран от косово онлайн. по думите 
му е важно косово да се вслуша в препоръките на 
страните, които го подкрепят. 

в разговор с пратеника премиерът Албин курти 
заяви, че косово е готово да постигне споразумение 
със Сърбия, което да се основава на взаимно призна-

ване, съобщи белградската агенция Бета.

Словенците избират президент измежду седем 
кандидати, като прогнозите са, че ще се стигне до 
балотаж, предаде БтА. Сегашният държавен глава 
Борут пахор приключва втория си петгодишен ман-

дат през декември, а по конституция няма право на 
трети.

Според последните проучвания на обществено-

то мнение най-много гласове ще получи бившият 
външен министър Анже логар, който се явява като 
независим, но е подкрепян от Словенската демокра-

тическа партия (Сдп). той няма да получи над 50% 
от гласовете, което е нужно, за да не се стига до вто-

ри тур, насрочен за 13 ноември. втора се нарежда 
независимата кандидатка адвокатката наташа пирц 
мусар, следвана от евродепутатът милан Бърглез, 
подкрепян от управляващото “движение Свобода” и 
Социалдемократи.

около 1,7 милиона словенци имат право на глас 
при население на страната от 2,1 милиона.

Искат Косово  
да отложи
решението за колите

Словенците 
избират 
президент

десетки хиляди излязоха на протести в шест гер-

мански града - Берлин, дюселдорф, Хановер, Щутгарт, 
дрезден и Франкфурт на майн, с искане за по-справед-

ливо разпределение на държавните средства за справя-

не с нарастващите цени на енергията и разходите за жи-

вот и по-бърз преход от изкопаемите горива, съобщиха 
агенциите. недоволните настояваха за намаляване на 
инфлацията, изключване на ядрената енергия и повече 
субсидии за цените на енергията за бедните.

“искаме да покажем, че спешно се нуждаем от 
финансови облекчения за гражданите, което да е со-

циално балансирано. правителството прави много, 
но не разпределя средствата според нуждите. Хората 
с по-ниски доходи се нуждаят от повече подкрепа, 
отколкото богатите”, каза Андреа коцис, зам.-пред-

седател на един от синдикатите, който организира 
протестите.

по данни на “Грийнпийс” в тях са участвали око-

ло 24 000 души.

Десетки хиляди 
протестират  
в Германия

китайският президент Си 
Цзинпин бе преизбран за още 
пет години като ръководител 
на китайската комунистиче-

ска партия (ккп). това ста-

на след тайно гласуване на 
първия пленум на новия Цен-

трален комитет. преизбира-

нето му проправя пътя към 
безпрецедентен трети мандат 
и като президент - пост, на 
който се очаква да бъде пре-

избран от парламента през 
март догодина.

69-годишният лидер обеща 

да "работи усилено за изпъл-

нение на задачите", предадоха 
световните медии. "Бих искал 
да благодаря искрено на цяла-

та партия за доверието, което 
ни гласува", каза той. и допъл-

ни: "китай не може да се раз-

вива без света, но и светът има 
нужда от китай". и приветства 
"двете чудеса", станали в стра-

ната - "бързо икономическо 
развитие и социална стабил-

ност в дългосрочен план".
президентът обеща държа-

вата да се отвори по-широко 

към света. "Ще сме непоко-

лебими в задълбочаването на 
реформите и отварянето към 
света във всички сфери", под-

черта той.
Си Цзинпин увери, че ки-

тайската комунистическа пар-

тия ще се реформира по пътя 
напред, трябва да работи за 
народа и да разчита на него.

63-годишният ли Цян е но-

вият премиер на китай. това е 
едно от ключовите решения на 
20-ия конгрес. той няма опит 
как функционира сложната 

управленска бюрокрация, но е 
един от най-доверените на Си 
дзинпин политици. Анализа-

тори коментират пред Би Би 
Си, че се нарушава установе-

ната от десетилетия практика 
новият министър-председател 
да трупа няколко години опит 
в пекин, преди да оглави пра-

вителството. 
Бившият китайски лидер 

Ху Цзинтао се е почувствал 
зле и затова е бил изведен не-

очаквано от церемонията по 
закриване на конгреса. 79-го-

дишният бивш генерален се-

кретар на ккп бе изпроводен 
от двама разпоредители, което 
предизвика коментари. имаше 
предположения, че е изведен, 
защото е против политиката 
на Цзинпин.

руският президент влади-

мир путин поздрави колега-

та си за преизбирането му за 
генерален секретар на ккп, 
като отбеляза високия му по-

литически авторитет и спло-

теността на ръководената от 
него партия, съобщи тАСС.

Си Цзинпин си осигури нов 
мандат като лидер на Китай
Тойобеща„даработиусилено”ипосочиновияпремиернастраната

Кипър е на първо 
място в ЕС по 
затлъстяване 
при децата
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велосипедно състе-

зание опразни вчера цен-

трални столични улици 
и това принуди част от 
столичани да станат пе-

шеходци. току-виж тези 
две групи превземат не 
само от време на време 
центъра, а постоянно, 
и то целия град. натам 
върви работата заради 

тръгналия към фалит 
столичен обществен 
транспорт. в момента 
той я кара на мускули, 
с дефицит на средства, 
просрочени дългове, 
дишащи във врата дос-

тавчици, които си чакат 
плащанията или плашат 
със съд.

единствената поли-

тика, която досега при-

лагат от Столичната об-

щина, е кредитирането. 
през няколко месеца се 
отпускат заеми за най-
закъсалите общински 
транспортни дружества 
в очакване на незнайно 
какво. Защото нещата 
в тази област са толко-

ва черни, безнадеждни 
и печални, че изход не 
се вижда - нито близък, 
нито в по-далечна перс-

пектива.
в такава отчайваща 

ситуация биха дошли 
много добре като финан-

сова инжекция онези се-

риозни средства, които 
кметът Йорданка Фан-

дъкова често обявява, че 
събира от глоби на прови-

нили се изпълнители на 
обществени поръчки. тя 
все санкционира, все обе-

щава, че нито една греш-

ка на фирмите няма да е 
за сметка на хората. Сле-

дователно в общинската 
хазна трябва да се е на-

трупала значителна сума 
от чужди прегрешения.

вместо това се очак-

ва Столичният общин-

ски съвет да гласува 
трети заем в последните 
месеци за автотранспор-

та на града. А какво ста-

ва с миналите кредити и 
обслужват ли се те? ни-

кой не казва. или прос-

то е прието, че се влиза 
в една обречена спирала 
и всеки следващ заем 
изплаща стария, за да се 
позакрепи временно по-

ложението. 
не можем да отре-

чем, че от кметството са 
достатъчно изобретател-

ни, за да вкарат и самите 
ползватели на транспор-

та в схемата с кредити-

рането. напоследък те 
се насърчават да ползват 
все по-дългосрочни пре-

возни документи -най-
често за година напред. 
може следващата офер-

та да е за двугодишни 
карти. За тригодишни...

или най-добре - всич-

ки на колелата!

Наколела

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА 
ООН. Влиза в сила уставът на 
организацията, приет и подпи-
сан от 50 държави на 26 юни 
1945 г. в Сан Франциско (САЩ). 
Денят се отбелязва от 1948 г.

ПРОФЕСИОНАЛЕН ПРАЗНИК 
НА ЧАСТНИТЕ НОТАРИУСИ. На 24 
октомври 1998 г. се провежда учре-
дителното събрание на Нотариал-
ната камара, а от 1 октомври 1998 
г. България има частен нотариат.

ПРАЗНИК НА РАЗЛОГ. На тази 
дата през 1912 г. градът е освободен 
от турско робство от Родопския от-
ряд под командването на ген. Силян Ко-
вачев. До 26 март 1925 г. градът носи 
името Мехомия, след което е кръстен 
на котловината Разлог, в която се намира.

1838 - УМИРА ДЖОУЗЕФ ЛАНКАСТЪР, АН-
ГЛИЙСКИ ПЕДАГОГ (Р. 1778 Г.). 
Открива училище за бедни, в което 
използва метода и системата на 
взаимното обучение - по-напреднали 
ученици обучават част от своите 
съученици. Методът на Ланкастър 
става “кралска система на обуче-
ние” от 1801 г. Приложен е и от Неофит Рилски 
при откриването на първото взаимно училище в 
Габрово (1835) по инициатива на Васил Априлов. 
Самият Ланкастър, чийто модел се налага в цяла 
Северна Америка, умира в крайна бедност.

1873 - РАЖДА СЕ ЖУЛ РИМЕ, ФРЕНСКИ ФУТ-
БОЛЕН ДЕЯТЕЛ (УМИРА 1956 Г.). Смятан заедно 
с Енрике Буеро за основател на Све-
товното първенство по футбол. В 
периода 1919-1945 г. е президент на 
Френския футболен съюз, а от 1921 
до 1954 г. - президент на ФИФА. 
Риме възлага на френски ювелир 
изработката на Световната купа. 
Абел Лафльор създава фигура с ви-
сочина 35 см, изобразяваща древногръцката богиня 
на победата Нике, от масивно злато с цокъл от 
полускъпоценния камък лапис лазули.

1882 - РАЖДА СЕ ИМРЕ КАЛМАН, УНГАРСКИ 
КОМПОЗИТОР (УМИРА 1954 Г.). 
Един от символите на оперета-
та. Творбите му са забранени в 
нацистка Германия. Сред най-из-
вестните му произведения са “Ца-
рицата на чардаша”, “Принцеса-
та на цирка”, “Графиня Марица”, “Баядерка”.

1929 - РАЖДА СЕ ЙОРДАН РАДИЧКОВ, ПИ-
САТЕЛ (УМИРА 2004 Г.). Зам.-
председател на СБП, депутат в 
VII ВНС. Автор е на сборниците с 
разкази “Сърцето бие за хората”, 
“Свирепо настроение”, “Водолей”, 
“Ние, врабчетата”, “Прашка”, 
“Лазарица”, “Опит за летене” и 
много други. Автор е на сценариите 
на филмите “Последно лято”, “Горещо пладне”, 
“Привързаният балон” и др. Лауреат и носител на 
престижни награди и ордени. Почетен гражданин 
на Сливен, София и Монтана.

2004 - ЧЕТИРИМА БЪЛГАРСКИ ВОЕННОСЛУ-
ЖЕЩИ СА РАНЕНИ В ИРАК, ЕДИН ОТ ТЯХ ЗАГИ-
ВА. Инцидентът става, когато 
военен конвой се връща от Хила 
в Кербала. На един от контрол-
ните пунктове при влизането в 
града се взривява устройство, 
поставено в камион. Ст. серж. 
Владимир Пашов умира вследствие на силна кръво-
загуба, докато е транспортиран от полската база 
“Лима” за Багдад. Пашов е произведен посмъртно в 
офицерски кандидат и е отличен с награден знак “За 
вярна служба под знамената” I степен.

аНатолийстаНкулов

каРикатуРаНаДЕНЯ

От стр. 1

последният удар 
беше нанесен на малките 
фирми, училища, болни-

ци, общини, църкви и т.н., 
които се чудят как да си 
платят сметките за ток. 
е, сега остава да хвърлим 
на вълците и битовите 
потребители, които към 
момента плащат по ре-

гулирани от държавата 
цени. Борисов и сие са 
направо смешни с голя-

мата си грижа. в случая е 

нужна малко памет, за да 
си припомним какви ги 
вършеха.

междувременно стран-

ни резки движения напра-

ви настоящият служебен 
министър на енергетиката 
росен Христов. в петък 
той заяви, че ще въвеж-

да две тарифи за тока - до 
800 киловата месечно по-

требление през зимата 
и до 300 киловата през 
лятото по регулираните 
цени, а харчещите пове-

че ще плащат по скъпо. 

по-евтини тарифи за по-
бедните трябва да има, 
но дали тези 300 киловата 
през лятото и 800 през зи-

мата стигат за нормално 
съществуване? и как е 
аргументирано и разче-

тено това предложение? 
вчера обаче ръководено-

то от Христов енергийно 
министерство се дивер-

сифицира от мнението 
на министъра - нямало да 
се въвеждат две тарифи. 
по-късно и той си поси-

па главата с пепел - това 

било резервен буфер, бил 
избързал. и също заяви, 
че служебното правител-

ство категорично няма 
да извежда битовите по-

требители на свободния 
пазар на електрическа 
енергия.

не само битовите 
потребители трябва да 
останат на регулирания 
пазар, а и болниците, учи-

лищата, детските градини 
трябва да се върнат там. 
кой обаче се вслушва в 
гласа на разума...

смешнисте

Деси ВЕЛЕВА
n
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n Г-н Москов, преди дни 
чествахте 110 години от 
Освобождението на Гоце 
Делчев. Какъв град е днес 
той?

- Град, който е обичан от 
хората. За всички нас, ко-

ито сме родени тук, това е 
"Градът", независимо в коя 
точка на света живеем. Зна-

ем своята история, гордеем 
се с нея и с това, което сме 
постигнали. Стремим се да я 
съхраняваме и предаваме за 
бъдещите поколения.

едно от най-важните неща 
за Гоце делчев е големият мес-

тен патриотизъм и чувството 
за принадлежност на хората, 
които са родом от тук. когато 
си се родил в този град, неза-

висимо къде живееш и как си 
се реализирал в живота, вина-

ги с готовност подаваш ръка 
на свой съгражданин. това е 
безценно качество, което при-

тежават хората тук. Градът 
се развива добре, жив е, има 
много млади хора, които са 
избрали да живеят тук със се-

мействата си. 
в момента хората се 

обезпокоени от нестабилна-

та политическа обстановка и 
войната в Украйна, както на-

всякъде в страната. Искаме 
мир, стабилност по отноше-

ние на икономиката и поли-

тиката, както в страната, така 
и в европа и света.
n Как общината ще по-

срещне зимата в условията 
на енергийната криза?

- обезпокоени сме от ви-

соките цени на горивата, елек-

троенергията и газа. около 90 
на сто от детските градини и 
училищата, както и от инсти-

туциите в града, се отопляват 
на газ. надяваме се на ком-

пенсации от държавата. об-

служването на комуналната 
сфера и другите дейности на 
общината и свързаното с това 
рязко повишаване на цените 
на горивата изисква задължи-

телни компенсации.
полагаме усилия да сме в 

помощ на хората, за да пре-

минем през зимата по-леко и 
без последствия. Фирмите и 
предприятията също имат го-

леми проблеми и затруднения 
заради енергийната криза. За-

това трябва да се почувства 
по-сериозно намесата на дър-

жавата в подпомагането им. 
n Дойде ли най-накрая 

моментът за финансова де-
централизация на общини-
те и каква конкретно тряб-
ва да бъде първата стъпка в 
тази насока?

- За съжаление, все още 
нищо не е дошло. Говорят се 
само приказки за децентрали-

зация на общините, но реално 
няма нищо, няма и перспек-

тива. тази цялостна, не само 
финансова, децентрализация 
ще помогне много на хора-

та от общините и ще намали 
значително бюрокрацията. 
държавата ще бъде по-близо 
до хората с услугите, които 
предоставя. общините ще 
разполагат с повече пари, за 
да решават всекидневните 
проблеми на гражданите.

първата стъпка, за да 
стане това, е част от данъка 
върху доходите на физиче-

ските лица да остава в общи-

ните, както предлага БСп. 
Има и конкретни предложе-

ния от националното сдру-

жение на общините, които 
през годините многократно 
са дискутирани и внасяни за 
разглеждане, но се прехвър-

лят от правителство на пра-

вителство без резултат.
n Представители на 

местната власт из страна-
та сигнализират за продъл-
жаващи уволнения и смени 
на кадри на социалистите 
в сферите на земеделието, 
на горските стопанства. 
Как стоят нещата във ва-
шия район?

- да, при нас нещата сто-

ят по същия начин. Сменят 
се кадри на БСп и на тяхно 
място се поставят кадри на 
ГерБ. по-притеснителното е, 
че се освобождават почтени, 
честни, опитни хора, които 
са професионалисти в своя-

та област. на тяхно място се 
връщат кадри със съмнителна 
репутация сред обществото. 
И когато това го прави ми-

нистър, който е член на БСп, 
просто е ненормално. пъл-

но безумие! Изключително 
обезпокоително е, че никой 
не казва защо и поради как-

ва причина се прави всичко 
това. Смените се извършват 
без принципи и логика, а това 
води до голямо недоволство 
от страна на местните хора и 
съмнения за договорки. 
n Започва нов полити-

чески сезон, какво очаквате 
от депутатите в Народно-
то събрание?

- всички ние очакваме от 
тях да намерят изход от по-

литическата криза, в която е 
изпаднала страната ни. това е 
крайно наложително, защото 
трябва да се успокои държава-

та и обществото и да започнат 
да се решават ежедневните 
проблеми на хората, които 
това очакват от своите народ-

ни избраници. очакванията на 
всички са новите депутати да 
дадат нова надежда, защото е 
нужно съгласие за излизане от 
кризата. нека да не забравяме, 
че от най-трудните моменти 
се излиза само с общи усилия 
и сплотеност. това ни е нужно 
сега. Уморихме се от разделе-

ние, нужно ни е обединение.
Смятам, че в този процес 

БСп трябва да има ключова 
роля въпреки резултата, кой-

то получи на изборите. през 
годините ние сме доказвали, 
че сме диалогична и толе-

рантна партия, затова трябва 
да се положат необходимите 
усилия в този момент. необ-

ходими са прагматични ре-

шения, а не идеологически.

n Предстои и конгрес на 
БСП с приемане на нова про-
грама и нова лява политика. 
Говори се и за организацион-
на реформа. Какво трябва да 
се направи за подсилване на 
позициите на партията?

- партията трябва да се 
освободи от двуличието и 
кариеризма в лошия сми-

съл на думата. трябва да се 
освободи и от тези вътреш-

ни хора, които целенасоче-

но саботират БСп. това е 
крайно наложително, за да 
можем да сме единни в от-

стояването на своите идеали 
и политики като партия.

нужно е също БСп да 
се отвори към обществото 
и да излезе от тяснопартий-

ната си обвивка. да привле-

че хора, които са готови да 
развиват и изпълняват поли-

тики, с които да се даде на-

дежда и сигурност на рабо-

тещите, интелигенцията, на 
младите, на бедните.

трябва веднъж завинаги 
да се разграничим от грешки-

те в миналото, като си вземем 

и съответните поуки от тях. 
Задължително е да се каже 
хубавото, което е направено и 
постигнато, но да се посочат 
и грешките. много от хората, 
които са ги допуснали, не са 
при нас вече, но въпреки това, 
ние - БСп, все сме лошите и 
носим товара на миналото. 
някои от нещата може да се 
регулират в новата програма.

по отношение на органи-

зационната реформа - трябва 
да се опрости Устава на пар-

тията. много важно е да бъде 
ясно регламентирано, че хора, 
които работят по време на из-

бори за други партии, нямат 
място в БСп. Същото се от-

нася и за наши членове, които 
приемат постове и работа за 
други партии, без съгласието 
на партийните органи.

Според мен е важно да 
включим в подготовката на 
програмата представите-

ли на научните среди, за да 
бъде тя максимално точна и 
всеобхватна. важно е също 
да ползваме опита на соци-

алистическите партии в еС, 
които са в управлението на 
своите страни.

моето мнение е, че про-

грамата ни трябва да бъде 
кратка и конкретна, насо-

чена към хората. в нейното 
разработване трябва да се 
включат активно и партий-

ните ни лидери през години-

те, които също имат много 
ценен опит.

ВладимирмоскоВ:

Новитедепутатиенужнодададат
нованадежда,защотоенеобходимо
съгласиезаизлизанеоткризата,
казвакметътнаГоцеделчев
изам.-председател
насоциалистическатапартия

БСП трябва да се освободи
от двуличието и кариеризма
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Александър СИМОВ

в България от години се забелязва 
една много трайна тенденция. всеки 
фейсбук философ, кръчмарски поли-
тикан, градски полуинтелектуалец и 
всичколог постоянно подсмърча, че в 
България няма държавници. в момен-
та, в който обаче същият този типаж 
види държавнически акт, веднага с вой 
го обявява за предателство. такива са 
подлите времена, в които живеем.

точно това е обяснението за поред-
ната политическа кална буря, която оп-
ределени сили се опитват да стоварят 
върху гърба на Бсп, след като леви-
цата се оказа силата на здравия разум 
и отблокира процедурата по избор на 
председател на парламента. сега от-
всякъде хвърчат обвинения, насочени 
пръсти, злобни анализи и обиди, че 
Бсп пак е влязла в порочния списък на 
партиите на статуквото и е обезличила 
всичките си постижения в последната 
година. Нищо не може да е по-далеч от 
истината. Но за целта се иска да пое-
мем дъх и да погледнем нещата в перс-
пектива - назад и напред.

още в началото ситуацията в 48-ото 
Народно събрание излезе от контрол. 

Безмилостната  
аритметика на изборите 

не позволи на ГерБ да наложат своя 
кандидат росен Желязков за шеф на 
парламента, а хленчовете им, че имало 
неписано правило за това първата по-
литическа сила да овладява този пост, 
изпълниха медийното пространство. 
такова неписано правило, разбира се, 
няма, но патовата ситуация в течение 
на два дни не позволи да бъде избран 
и друг председател. просто парламен-
тарната конфигурация не го позволи.

Бсп до последно участва в битка-
та със свой кандидат - кристиан виге-
нин, вероятно човекът, най-подготвен 
да поеме поста, доказал своите качест-
ва в рамките на предишното Народно 
събрание. и не само. в пряката битка 
обаче с другите му конкуренти, дори 
и когато остана на балотаж с Йордан 
Цонев, "демократична България" не го 
подкрепи. припомняме това, защото 
днес точно от дБ са големи майстори 
на насочените пръсти.

признавам си - два дни политиче-
ското противопоставяне беше изклю-
чително забавно. Безсилието на ГерБ 
и тяхната изолация - също. тя пролича 
по кристален начин. първата полити-
ческа сила се оказа в безизходица и 
всички тупания по гърдите, че са спе-
челили изборите, се стопиха в груба-

та политическа реалност. и вероятно 
трябваше да минем през това, за да се 
видят изходните позиции на всяка пар-
тия в парламента.

когато шоуто обаче се проточи, от 
един момент нататък жертва на безиз-
ходицата не беше просто ГерБ (това 
може да се изтърпи), а парламентариз-
мът. по телевизионните студиа плъз-
наха шаманите, които започнаха да 
повтарят как се вижда нужда от про-
мяна на начина на управление на стра-
ната и президентската република бил 
единственият възможен отговор.

колкото повече беше продължила 
тази криза с невъзможния избор, тол-
кова повече тези гласове щяха да се 
усилват. ако Народното събрание не 
беше заработило, не беше намерило 
решение на тази ситуация, това щеше 
да е най-големият аргумент за всички, 
които си представят някаква форма на 
еднолично управление у нас. в крайна 
сметка, хората чакат от парламента ре-
шения, а не риалити шоу.

и в тази ситуация 
ключът за решението 

беше намерен от Бсп и от корнелия 
Нинова. при това напълно в духа на 
конституцията - след като не може да 
се намери друга фигура, която да обе-
дини по-голямата част от депутатите, 
нека да бъде подкрепен най-възрастни-
ят народен представител. Ненапразно 
авторите на основния закон са предви-
дили точно той да открива първото за-
седание на всяко ново Народно събра-
ние. в случая се оказа, че това е вежди 
рашидов от ГерБ.

и тук, разбира се, започна поред-
ната бомбардировка. Бсп се била 
продала. левицата, видите ли, влязла 
в коалиция с ГерБ, дпс и "Български 
възход". Новата управленска формула 
била намерена. партиите на статукво-
то се обединили. преди около година 
тези клишета вероятно работеха пове-
че. сега звучат кухо.

още от април миналата година ре-
довно някой обръща огъня срещу Бсп. 
и се опитва да я разпъва на кръст все-
ки път, когато Бсп покаже характер, 
гръбнак, идеи и смисъл.

в 45-ото Народно събрание, когато 
левицата бойкотира заседание заради от-
каза на ива митева да сложи в дневния 
ред темата за пенсиите, медийната слуз 
беше абсолютно същата. "о, ужас, Бсп, 
ГерБ и дпс ще влязат в коалиция!".

после през юли - Бсп, тази прокле-
та партия на статуквото, пак беше об-
винявана, че дебне градските съвести 
да се разсеят и да направи коалиция с 
ГерБ. този път, защото проклетите со-
циалисти настояваха за повече социал-
ни мерки в актуализацията на бюджета 
и не позволиха Нс да се превърне в 
арена единствено за псувните между 
итН и дБ.

Всеки път сценарият 
е един и същ 

и той става все по-плосък. Защото 
в случая е повече от очевидно, че Бсп 
няма никакво намерение да прави ко-
алиция с ГерБ. Бсп спаси парламен-
тарната демокрация, а не кожата на 
Бойко Борисов. Бойко Борисов тепърва 
ще има да плаща за своите политиче-
ски престъпления, но в тази битка не 
можем да рискуваме да изгубим дори и 
малкото постижения на демокрацията.

дайте да бъдем честни и за дру-
го. Ходът на Нинова е силен, защото 
рязко дръпна Бсп от орбитата на пп 
и дБ. пп се опита да формира този 
парламент по оста "те срещу ГерБ". и 
няколко дни спектакълът беше точно 
това - "продължаваме промяната" сре-
щу Бойко Борисов. в този театър няма 
място за други герои и лица. а битката, 
представена по този начин, прекрас-
но устройства асен василев и кирил 
петков. от една страна, те изземват 
всички бойни действия срещу ГерБ, а 
от друга - засенчват Бсп в социални-
те послания и действия. Нинова рязко 
прекъсна това политическо пиратство.

в ситуация на върховно изпитание 
единствено Бсп се оказа държавни-
ческа партия. За пореден път. именно 
заради това беше концентриран тол-
кова много медиен огън срещу нея. в 
ситуация на криза личи кой мисли за 
държавата и кой просто преследва сво-
ите лични цели, без да си дава сметка 
за разрушенията. Но това е голямата 

разлика между партиите-тийнейджъ-
ри и партиите, които имат автентична 
история.

и, само забележете, най-шумни в 
истерията за това, че Бсп тръгва да се 
коалира с ГерБ, са всички онези, ко-
ито в годините назад в един или друг 
момент са се гушвали палаво под мус-
кула на Борисов. в годините, в които 
Бсп беше опозицията. единствената. 
и плати тежката цена за това, защото 
какво ли не й беше сервирано заради 
ината да отстоява своите идеи и да не 
бъде изкушена с власт. 

разпадът на тази опорна точка се 
видя - социалистите не отидоха да раз-
говарят с палячовците соломон паси 
и росен плевнелиев за правителство с 
мандата на ГерБ. Защото Бсп е после-
дователна в две неща. в битката срещу 
модела "Борисов". и в своята защита 
на парламентарната демокрация.

Но ми е жал за всички политически 
сили, които нямат какво друго да спо-
делят преди новите избори, че избират 
да се давят в стари конспиративни тео-
рии и безсилия.

Може би вървим  
към нови избори 

патовата ситуация в парламента го 
доказва. Но заради това, което напра-
ви, Бсп може пак да се яви гордо на 
тях. Защото за пореден път в своята ис-
тория левицата показва, че е държав-
ническата сила у нас. вероятно това 
няма да спре да предизвиква злоба, 
интриги, конвулсии, жлъч и ярост. Но 
те са просто част от пейзажа. полити-
ката трябва да има хоризонт отвъд по-
редния фейсбук статус и колективната 
кръчмарска политология. именно това 
дави всички останали партии. 

ако утре Народното събрание ус-
пее да продължи помощите за хората, 
гласува нови социални мерки, прие-
ме бюджета за следващата година, за 
всичко това "вината" ще е на Бсп. За-
щото пренебрегна себе си, за да може 
парламентаризмът да има шанс. едва 
ли социалистите трябва да чакат ап-
лодисменти. България не е държавата 
на овациите. Но мислещите хора ще си 
дадат сметка за това.

БСПдоказа,чее
държавническата
партиянаБългария

Подлите времена, 
в които живеем 
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"вежди рашидов не е кандида-

тура на ГерБ. тяхната кандидатура 
беше росен Желязков. ние имахме 
наша кандидатура в рамките на пет 
тура, общо 10 гласувания. но, за съ-

жаление, кристиан вигенин не можа 
да получи подкрепа, а той наистина 
е опитен. След като десет пъти не 
можахме да изберем председател, 
трябваше по някакъв друг критерий 
да се намери мнозинство за избор 
на председател на парламента, за да 
може той да заработи. в рамките на 
3-дневните консултации, в крайна 
сметка се стигна до това, че тези, ко-

ито са писали конституцията, са дали 
един от критериите да е най-възраст-

ният депутат. и затова се спряхме на 
вежди рашидов. мнозинство може 
да има около политики и идеи, а не 
около това кой ще бъде председател 
на парламента." това заяви народни-

ят представител и заместник-предсе-

дател на пГ "БСп за България" Геор-

ги Свиленски по Nova News.
За поведението на другите 

партии

"не е политически коректно по-

ведението на другите партии, кои-

то първо казаха, че това е разумното 
решение, след това да излизат и да 
критикуват. очаква ни криза - зимата 
идва. и ние в парламента стоим и не 
можем да си изберем председател - 
това изглежда страшно нелепо в очите 
на всички, които са ни пратили там", 
обясни Свиленски тежката ситуация и 
решаващата роля на БСп народното 
събрание да заработи.

депутатът коментира още, че от 
"продължаваме промяната" са били 

в течение на разговорите и са въз-

приели подхода председател на нС 
да бъде този, който е най-възрастен. 
"Беше забиване на нож в гърба, кога-

то ние 3 дни се опитваме да намерим 
консенсус за избор на председател на 
нС, в пленарна зала пред всички и из-

веднъж чуваме, че някакви там са се 
събрали задкулисно и определят на 
тъмно. не виждам по-публично място 
от пленарна зала, където ни виждат 
всички. и няма да позволим отново да 
ни въвлекат в това, че сме партия на 
миналото и статуквото. Защото много 
усилия положихме през годините да 
покажем друг образ на БСп и мисля, 
че българските граждани го разбра-

ха. и сега в рамките на няколко часа 
двамата съпредседатели на пп да се 
опитват да лепнат такова петно на 
БСп - няма да се получи. и те полу-

чиха необходимия отговор от пред-

седателя на нашата партия", допълни 
социалистът и посочи, че по време на 
цялата предизборна кампания от пп 
са спекулирали с програмата и пред-

ложенията на левицата.
За преговорите и подкрепата 

за кабинет 

"няма причина да ревизираме 
решението да не се явим на среща с 
контактната група на плевнелиев и 
паси. казали сме, че правителство с 
мандат на ГерБ, дпС и "възраждане" 
няма как да подкрепим. учудва ме те 
сега кого представляват, след като се 
срещат с тези, които са ги назначили, 
за да видят какво искат. мисля, че те 
би трябвало да са им казали, когато 
тръгват на преговори, с какъв мандат 
отиват. тези хора са написали едно 

безумие в поканата, която бяха от-

правили към нас. написали са, че не 
представляват никого, идват от ничие 
име и няма да се отчитат пред никой 
след това. не виждам какъв ще е про-

дуктът от този разговор", категоричен 
бе Свиленски за позицията на БСп да 
не води преговори с ГерБ и с контакт-

ната група на паси и плевнелиев.
пред Бнт зам.-председателят на 

пГ на левицата бе категоричен, че 
няма как гласуването за председател 
на нС да се вижда като бъдеща коали-

ция. "коалиция може да има по поли-

тики и идеи. примерно, ще видим дру-

гата седмица първата коалиция, която 
ще се формира, е коалицията на вой-

ната по темата за изпращане на оръ-

жия в украйна - "продължаваме про-

мяната", "демократична България", 
ГерБ. настроенията в българското 
общество са коренно противополож-

ни - над 60% от хората не желаят да 
се изпраща оръжие в украйна и не 
желаят България да се замесва в кон-

фликта", добави той.
За третия мандат и 

нуждата от правителство

Зам.-председателят на парламен-

тарната група на социалистите из-

рази надежда повече народни пред-

ставители да осъзнаят до момента 
на третия мандат, че важността да 
бъде избрано правителство е точно 
толкова голяма, колкото беше и да 
бъде избран председател на парла-

мента. "Защото в противен случай 
отиваме на избори към средата на 
зимата - без бюджет и без нужните 
закони по плана за възстановява-

не", посочи той. 

Свиленски каза още, че ако мандат 
бъде връчен на БСп, социалистите ще 
предложат правителство, и изрази на-

дежда, че ще има 240 народни пред-

ставители, които да го подкрепят.
"предстои другата седмица да 

сформираме комисиите и парламен-

тът да започне да работи, защото 
имаме внесени 30 закона. това, ко-

ето българските граждани очакват, 
ние сме го внесли като законопро-

екти. решението за третия мандат е 
на президента. важното е партиите 
да са отговорни и да осъзнават, че 
нуждата от правителство е неизбеж-

на. Ако бъде връчен този мандат на 
нас, ще подходим както и досега. 
Ясна програма, приоритети и разго-

вор с политическите сили. но, все 
пак, нека да видим, защото отго-

ворността е в ГерБ, а и чухме, че 
ключът бил в Христо иванов. при 
нас във всички документи е напи-

сано черно на бяло това, което сме 
имали като мерки, а пп след това го 
разказаха как е изпълнено благода-

рение на тях. важното е, че българ-

ските граждани получиха по-високи 
пенсии, а децата - безплатни детски 
градини и ясли. важното е, че мла-

дите семейства получиха данъчните 
облекчения", заяви Свиленски по 
отношение възможностите за бъде-

що управление.
За най-неотложните 

проблеми

Според него в момента най-важни-

те проблеми, като социалната защита, 
доходите и цените, сякаш остават на 
заден план за някои хора. "Ще про-

дължим да настояваме за компенсация 
на българските граждани, таван на це-

ните на газ, вода, електроенергия. Ще 
продължим да настояваме за безплат-

ни учебници за всички ученици, както 
и за безплатни лекарства за деца до 14-
годишна възраст, защото българските 
граждани не могат да си позволяват 
вече дори и лечение. Също необлага-

ем минимум и повишаване на работ-

ната заплата. Служебният кабинет 
сега предлага минималната заплата да 
се замрази - докато имаме 18% инфла-

ция. ние предлагаме 50% от средната 
заплата да бъде минималната, което в 
момента е 850 лева. Бюджетът, когато 
го приемахме, беше обезпечен и приет 
с 230 гласа от народните представите-

ли. какво се е случило през тези 2-3 
месеца на служебното правителство, 
че не може да се изпълни - този въпрос 
трябва да е към тях. няма да приемем 
отстъпление от нито една социална 
мярка", добави той за приоритетите 
на левицата.

За дебата за президентска 
република и хартиената 

бюлетина

"разбира се, че дебат за президент-

ска република няма място в България 
и е антипродуктивен. ние наливахме 
усърдно с кофи олио в този огън, но 
надделя разумът. Защото България е 
парламентарна република и място-

то на формиране на правителство е 
в българския парламент. отказът от 
преговори с ГерБ няма нищо общо 
с парламентарната република. има и 
други партии, има БСп. ние можем 
да поемем управлението", твърди Ге-

орги Свиленски.
"нашето мнение е, че хората тряб-

ва да имат право на избор да гласуват 
с хартиена бюлетина и ние вече сме 
внесли такъв законопроект. Защото 
се установи, че на последните избори 
600 хиляди български избиратели не 
отидоха да гласуват. А, по мнение на 
специалисти, БСп от това е загубила 
150 хиляди гласа", каза в заключение 
Георги Свиленски.

ГеорГиСвиленСки:

Вежди Рашидов не е 
кандидатура на ГЕРБ
възможноеиднитеднидавидимкоалициянавойнатамеждуГерБ,
ППиДБ,твърдизам.-председателятнаПГ„БСПзаБългария”
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накратко

натозиденсародени

“невинният” на френския актьор и 
режисьор луи Гарел (който изпълнява 
главна роля в него) спечели голямата 
награда в състезателната програма на 
осмия кино-литературен фестивал “Си-
нелибри”, която бе връчена от председа-
теля на журито режисьора камен калев. 
луи Гарел изпрати специално видеопоз-
дравление от рим, в което благодари за 
приза, съобщи Impressio.

Филмът дойде у нас, след като бе 
представен на фестивалите в кан и Сан 
Себастиян, и се състезаваше с още девет 
заглавия от цял свят - “Фи 1.618” (Бъл-
гария и канада), “колибрито” (италия), 
“осемте  планини” (италия/Белгия/Фран-
ция), “алени платна” (Франция/италия/
Германия), “да живееш” (великобрита-
ния), “петер фон кант” (Франция/Бел-
гия), “преди, сега и после” (индонезия), 
“мълчаливото момиче” (ирландия) и 
“носталгия” (италия/Франция).

на официалната церемония в зала 
1 на ндк, водена от директорката на 
“Синелибри” Жаклин вагенщайн, при-
състваха всички членове на журито - 
популярната френска писателка, драма-
тург и режисьор аманда Стерс, марио 
Григоров - световноизвестен филмов 
композитор от български произход, 
оливие Бурдо - френски писател, автор 
на феноменалния бестселър “в очакване 
на Боджангълс” и на романа “Флорида”  
(и двата издадени на български език), 

както и Ясмин пучи - италианска ак-
триса от персийски произход, авторка 
на сценарии и късометражни филми на 
социална тематика.

наградата за документален филм бе 
присъдена на “приключенията на Сол 
Белоу” на асаф Галай. Журито в до-
кументалния конкурс връчи и почетен 
диплом на “теодор ушев: невидими 
връзки”, режисиран от Борислав колев, 
отличието за дизайн на костюми, резул-
тат от вота на публиката, заслужи вели-
ка прахова за работата си в неговия пъл-
нометражен дебют “Фи 1.618”.

След церемонията в зала 1 на ндк 
бе излъчен премиерно за България 
“Синът” на режисьора и драматург 
Флориан Зелер, чийто филм “Бащата” 
с антъни Хопкинс спечели две награ-
ди “оскар” (и също бе показван на 
“Синелибри”).

прожекциите и събитията на фес-
тивала продължават до 30 октомври, 
като, освен в кината, филмите от про-
грамата могат да се гледат и в една от 
най-големите онлайн платформи.

изложбата живопис 
“между земята и небето” на 
Стела Стефанова се откри-
ва на 25 октомври от 18 ч. в 
пловдивската галерия “въз-
раждане”. творбите ще може 
да се разгледат на живо, в арт 

салона, също така на сайта 
и на фейсбук страницата на 
галерията през следващите 
три седмици - до 14 ноември. 
Събитието се реализира с фи-
нансовата подкрепа на наци-
оналния фонд “култура”.

авторката притежава 
разностранна, добре разви-

та фантазия, която й дава 
идеите за творбите, за уди-
вителните композиции, за 
подбора на различните ма-
териали, използвани в сът-
воряването. Стела работи 
предимно с дърво, което 
бива изрисувано, резбовано 
и доукрасено с всевъзмож-
ни други предмети, които 
доопределят концепцията 

на творбата. един светъл 
наив, с приказни елементи, 
една празнична колорит-
ност правят от всяка твор-
ба зрелищно приключение, 
пише за авторката и ней-
ните творби галеристката 
краси алексиева.

Стела Стефанова е 
родена в пловдив през  
1979 г. има висше техни-
ческо образование, работи-
ла е в сферата на рекламата 
и вътрешния интериор. от 
2018 г. е член на друже-
ството на пловдивските ху-
дожници. Спечелила е вто-
ро място в Бианалето “наив 
България 2021”. има самос-
тоятелни изложби, учас-
тия в сборни експозиции и 
проекти в пловдив, София, 
варна, велико търново, 
Братислава (Словакия); 
участвала е в майсторски 
клас на Ян Глозик.

Изложбата „Колко скоро е 
сега?” събира български  
и австрийски художници

Творби на Антони Райжеков, 
Биргит Грашопф, Боряна Венцисла-
вова, Димитър Солаков, Кей Волко-
виак, Наталия Йорданова, Оливер 
Ларик, Якоб Лена Кнебл са събрани 
в изложбата “Колко скоро е сега?”. 
Тя е подредена в галерия “Струк-
тура” в София, ул. “Кузман Ша-
пкарев” 9, с изключителната под-
крепа на австрийското посолство 
в София, и може да се разгледа до  
29 октомври, научи ДУМА от Ма-
рина Славова. Куратори са Валтер 
Зайдл и Мария Василева. “Колко ско-
ро е сега?” включва художници от 
Австрия и България, които изслед-
ват далечни сфери, определящи на-
стоящето, и търсят начини на пред-
ставяне, включително фотография, 
видео и скулптура, за да преценят 
параметрите на реалността и раз-
витието на новите технологии. 

Нов модул включва 
образователната програма 
на ГХГ във Варна

Градската художествена гале-
рия “Борис Георгиев” и Галерията 
за графично изкуство във Варна 
започват съвместен нов етап от 
образователната програма, осъ-
ществявана от пролетта на тази 
година. Модулът ще се провежда 
под мотото “Въведение в графич-
ното изкуство”. Първата тема - 
“Изграждане на пейзаж с молив”, 
ще бъде водена от художничката-  
уредник в Галерията за графично 
изкуство Велина Гребенска, която 
има и педагогически опит. Инспи-
рация за работата ни в нашите 
първи срещи ще бъде творчество-
то на художника Иван Шишкин 
(1832-1898) - един от световните 
майстори на пейзажната живо-
пис, разкрива тя. Курсовете ще се 
провеждат във вторник и събота 
от 14 до 16 ч. от 25 октомври до 
17 декември. Организаторите оси-
гуряват материали и образци за 
рисуване. Всеки модул ще завършва 
с изложба на участниците в ГХГ - 
Варна. Записването е предварител-
но, на тел. 0889 170 283.

Проф.БОРИСГОНДОВ,
скулптор
ВЛАДИМИРПЕНЕВ,актьор
ГЕОРГИМИЛЧЕВ-ГОДЖИ,
музикант
ДАРИНАЯНЕВА,художничка
ИЛИЯНАЙОТОВА,
вицепрезидент
наРепубликаБългария
Проф.МИХАИЛМИРЧЕВ,
политолог,социолог
НЕВЯНАМАЛЧЕВА,философ
ПЕТЪРСТОЙЧЕВ,световен
шампионпоплувенмаратон

Участниците в образователната 
програма ще работят по пейзажни 
рисунки на Иван Шишкин

„Невинният” на Луи 
Гарел спечели голямата 
награда на „Синелибри”
Отличието
задокументален
филмбеприсъдено
на„Приключенията
наСолБелоу”
наАсафГалай

Приключения „Между земята и небето”  
със Стела Стефанова в галерия „Възраждане”

СнимкАДУмА

“Невинният” - реж. Луи Гарел
СнимкА“СинелиБри”

“Живот в чекмедже”
Автопортрет

“Лабиринт”
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отговоринакръстословицата

отброй205

Катаджия:
- Господине, 

знаете ли защо 
ви спрях?
- Знам... 

Защото никой  
не ми присветна.

воДоравно:
ДимитърАлексиев.Кан.Новинарка.Братя.Ка-

ракас.Оноре/Ирина/.Низам.Ко/Жан/.Асеведо/
Валтер/.Коо.Пас.Етика.Крит.Гол.Алака.Круша.
Паг. Илитерат. Кинам /Йоан/. Атаман. Ди. Дроб.
Алое. Сън. Ум. Дреб. Анву. Бо. Ат. “Едем”. Аеди.
Стол.Улов.Дата.Ек.Дионис.Ръка.Ом.Контрола.
Нар. Алани. Олово. Ос. Стени. Авари. Ика. Дар.
Алеман.Яка.Адрес.Ахати.Аристотел.Инок.

отвЕсно:
Микроскопи.Математика.Маане.Ланд.Ток.

Лекар.Бинтове.Гард.Кана.Ярета.Море.Дони.
Ас.Пън.Едили.Бедуини.“ДДТ”.Рок.Окала.Бе-
лот.“Каро”.Таван.Акита.Монро/Мерилин/.Рет.
Лирик. “Атала”. Виола. Се /Анри/. “Беназол”.
Емона.Слова.Какао.Краевед.Авала.“Осрам”.
Кран. Удар. Орехи. Икс /Джеки/. Прут. Итън.
Иман.Беа/Жил/.Каиш.Дъб.Акао.Ато/Жорж/.
Костадинов/Георги/.Арсеник.
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днес вторник сряда четвъртък

слънчево променливо предимнослънчево предимнослънчево

максимални максимални максимални максимални

05.55 денят започва - сутрешен
блок с Христина Христова
исимеониванов

09.20 100%будни
11.00 Култура.БГ
12.00 посветаиунас
12.25 новининатурскиезик
12.35 малкиистории
12.45 Телепазаренпрозорец
13.00 последниятпечели

-забавно-познавателносе-
мейнокуизшоу/п/

14.00 Телепазаренпрозорец
14.15 “пакостникът чорапчо” -

анимационенфилм
14.45 “вечнитетайни”-анимаци-

оненфилм
15.15 “Героисопашки”-научно-

популяренфилм
15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 Бързо,лесно,вкусно
16.30 светътиние
17.00 Българияв60минутисма-

рианавекилска
18.00 посветаиунас
18.30ощеотденя
19.00 последниятпечели

-забавно-познавателносе-
мейнокуизшоу

20.00 посветаиунас
20.45 спортниновини
21.00 история.bg
22.00 “Братството”- твфилм/14,

последенепизод/(14)
22.50 отвъдграниците
23.00 посветаиунас
23.25 “мортен” - тв филм /5 епи-

зод/(14)
00.20 светътиние/п/
00.50 100%будни/п/
02.25 Култура.БГ/п/
03.25Бразди/п/
03.55 “Героисопашки”-научно-

популяренфилм/п/
04.25 посветаиунас/пот20.00

ч./
05.10 ощеотденя -коментарно

предаване/п/
05.40 Телепазаренпрозорец

00.20“нашиятследобедсБсТв”
/п/

01.30“предизборностудио”/п/
02.25“обществоикултура”/п/
03.20“Заисториятасвободно”/п/
04.15“думатаеваша”/п/
05.15документаленфилм
05.40“нашиятследобедсБсТв”

/п/
06.50музикаленантракт
07.30документаленфилм
08.00“Контра”/п/
09.00“обществоикултура”/п/
10.00Твпазар
10.15“предизборностудио”/п/
11.00Твпазар
11.15музикаленантракт
11.40“Хубаваси,татковино”
12.10Твпазар
12.30новини
12.45“студиоикономика”/п/
13.45Твпазар
14.00“нашиятследобедсБсТв”
15.30новини
16.00документаленфилм
16.30 “думата е ваша” - открита

линия
17.30Твпазар
17.45музикаленантракт
18.10Твпазар
18.30новини-централнаемисия
19.15“Актуалноотденя”
20.00документаленфилм
21.00“Заисториятасвободно”/п/
22.00 новини - централна еми-

сия/п/
22.30“Актуалноотденя”/п/
23.10документаленфилм

06.00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“предиобед”-токшоусво-
дещидесиславастоянова
иАлександърКадиев

12.00 bT”Комиците и приятели”
/п./-комедийношоу

13.20 “стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.20 “ШоутонаниколаосЦити-
ридис”/п./

15.00“огледаленсвят”-сериал
16.00 премиера: “обещание” -

сериал,с.4
17.00bTVновините
17.30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаризова

18.00 “станибогат” - куизшоус
водещмихаилБилалов

19.00 bTV новините - централна
емисия

20.00 премиера: “опасно изку-
шение”-сериал,с.4еп.38

21.00 “Фермата: мостът на вре-
мето”-риалити,с.8

22.30 “ШоутонаниколаосЦити-
ридис”-вечернотокшоу

23.00bTVновините-къснаеми-
сия

23.30 “Закон и ред: специални
разследвания” - сериал,
с.21eп.14

00.30 “домашенарест” - сериал,
с.4еп.13

00.50“Катонакино”-предаване
закино

01.00“революцияZ:секс,лъжии
музика”-сериал,с.3еп.5

02.10bTVновините/п./
02.40“предиобед”/п./-токшоу
04.35 “опасни улици” - сериал,

с.15
05.30“лицевлице”/п./

05.30Телеканал“доброутро”

09.00новини/съссубтитри/

09.20“АнтиФейк”

09.55“Живейздравословно!”

10.45информационенканал

12.00новини/съссубтитри/

12.15информационенканал

15.00новини/съссубтитри/

15.15информационенканал

18.00 вечерни новини /със суб-

титри/

18.20информационенканал

21.00 “време” - информационна

програма

21.45“спусък”-новисерии,еп.5

22.45“Голяматаигра”-твшоу

23.45информационенканал

01.15“мъжко/Женско”

02.05“вдействителност”-твшоу

02.55“некаговорят”-токшоу

04.00 “време” - информационна

програма

04.45“спусък”-новисерии,еп.5

24
oC 25

oC 22
oC 19

0C

православенкалендар

свети мъченик арета
и неговата дружина били
посеченисмеч,защотоне
предаливяратаси

св.мъченикАретаежи-
вялвъввторатаполовинана
петия и първата половина
на шестия век. Бил жител
на град негран, в омирит-
ската страна, наричана в
св.писаниесава.внегран
иизобщовтаястранаима-
ло много християни. общо
в страната преобладавали
юдействащиевреи.

Царят на омиритските
евреи,разбитотблагочести-
вия етиопски цар, решил да
отмъсти за това на христия-
нитевсвоитевладения.стая
целнападналнегран,храбро
защитаванотжителите.Като
немогълсъссиладагопре-
вземе,послужилсисизмама
-дабъдедоброволнопуснат
в града. Като влязъл в гра-

да, той изловил най-първите
християни, начело с Арета,
влиятелен християнин, отли-
чаващ се с дълбоко благо-
честие. Юдействащият цар
поискалотзаловенитехрис-
тиянидасеоткажатотвяра-
та си, да похулят разпнатия
иисус,дапокажатпрезрение
къмсв.Кръстидапочнатда
юдействат. всички едино-
душно заявили, че не могат
дасеотрекатотвярата,вко-
ятосакръстени.

Жестокиятцаревреин,за
да сплаши християните, за-
повядалдаизгорятнаклада
всички свещеници, дякони,
монаси и монахини. Арета с
голямата му дружина от 240
душибилпредаденнастраш-
ниизтезания.

Като видял тяхната не-
преклонност, царят осъдил
всичкинасмърт.отвелисве-
тиитеприединпоток,наричан
одиас,задагипогубятчрез

посичане.Когатостигналипо-
соченотомясто,тесепредали
наусърднамолитва.

още по време на молит-
вата воините започнали да
убиват светиите. най-напред
отсекли главата на светия и
велик Арета, като предводи-
тел на християните, а подир
това и на всички останали
светимъченици.потакъвна-
чин всичките мъченици при-
елиблаженакончина.

помилосттанаБожията
майкаиповяратанаевфи-
мия,тясеизлекувала

днес тържествено отбе-
лязваме празника на икона-
та на Божията майка “всех
скорбящих радост” - “радост
за всички скърбящи”. Този
празник възниква в края на
ХVII век, когато през 1688 г.
родната сестра на москов-
скияпатриархЙоаким-евфи-

мия,биланеизлечимоболна.
положението й се влошило
много, но тя се укрепявала
духом единствено с молитва
къмБожиятамайкаи въпре-
ки наглед безнадеждното си
положение, твърдо се надя-
валадаполучиоблекчение.и
действително, тази вяра спа-
силаболната.веднъж,когато
евфимияраносутринтадълго
иусърдносемолеласиису-
совата молитва, а след това
с помощта на тези, които се
грижелизанея,сеповдигна-
ламалконапостелятаисъс
сълзиотдълбинитенадушата
сисеобърналакъмнебесна-
таЦарица,тядочуласладкия
глас на Богородица: “евфи-
мия, ти така дълго страдаш.
Защо не прибягваш към Це-
лителкатанавсички.вхрама
на преображението на моя
синвординкаемоятобраз,
наричан “радост на всички
скърбящи”.повикайсвещени-
канацъркватазаедностози
образ, и когато той отслужи
молебен с водосвет, ти ще

получишизцелениеотсвоята
болест. А когато оздравееш,
не забравяй моето милосър-
дие към теб и разказвай за
негонадругите-запрослава

намоясиниисусХристоси
на моето име!” по милостта
наБожиятамайкаиповярата
натазихристиянкаБогизвър-
шилчудоитясеизлекувала.

хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

овен

Много от вас ще се про-
явят на конкурс или дру-
гаде, показвайки катего-
рично превъзходство.

рак

Мнението ви ще се оцени 
при обсъждане на въпрос, 
свързан с повече хора и 
засягащ проблеми.

телец

Не позволявайте на ни-
кого да злоупотреби с 
доброто ви име. Мисле-
те позитивно. Успех.

лъв

Денят ще е зареден с по-
ложителна енергия, от 
която бихте могли наис-
тина да се възползвате.

БлИЗнацИ

Проявеното ви усърдие 
ще даде резултати там, 
където сте насочили 
бизнес енергията си.
 

дева

По различни пътища ще 
достигнете до истина-
та, ако я търсите, бъ-
дете наблюдателни.

веЗнИ

Търсейки повече удоб-
ства в бита си, не пре-
небрегвайте и творче-
ските си търсения.

коЗИрог

Нечие добро отношение 
към вас ще оказва поло-
жително въздействие 
върху работата ви.

скорпИон

Отнесете с внимание 
към нечия нужда и това 
ще преобърне благоразпо-
ложението му към вас.

водолей

Денят ще премине в из-
ясняване на отношения 
или позиции с колеги и 
хора, с които работите.

стрелец

Още от сутринта се ор-
ганизирайте за изпълне-
нието на важна задача, 
свързана с бизнес.

рИБИ

Бъдете открити в об-
щуването си, за да изра-
зите по-лесно мнение и 
вземете отношение.

Църкватапочитана24октомврисв.мчкарета.св.Богородица
“всехскорбящихрадост”(Молебензадецатасувреждания)
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непоръчаниматериалиможе
данебъдатпубликувани.
ръкописинесевръщат.
Използванисаиемисиите
наБТА,„Фокус”,БГНЕС,БНР,
Франспрес,интернетидр.

Адреснаредакцията:
София-1000,

ул.„Позитано”20А
Факс:9752604,
автоматичен

номератор9705
+вътрешенномер

печат

София,жк."дружба"1,
ул."илияБешков"3а

левски записа трети по-
реден мач без победа в efbet 
лига. “сините” допуснаха 1:1 
с локо пд на “Герена” и оста-
ват на 3 т. от призовата трой-
ка. преди това те паднаха от 
славия с 1:2 и завършиха 0:0 
с новака септември. 

ивелин попов (18) откри с 
глава след пас на Хосе кордо-
ба, а резервата джовани (75) 
изравни. 

26-кратните шампиони 
имаха доста шансове за гол, 
но пропуски на роналдо ли-
шиха състава на станимир 
стоилов от крайния успех. 

Юношата на левски пре-
слав Боруков (15) се отскубна 
зад гърба на “синята” отбра-
на, но кордоба го блокира с 
тяло и му попречи да шутира.

след фаул кордоба се из-
виси над всички и намери 
ивелин попов, който от 2-3 м 
насочи топката в мрежата.

Андриан краев опита не-
точен удар от около 20 м. 
Уелтън от фланга намери не-
покрития Филип кръстев в 
наказателното поле, той стре-
ля с глава, но вратарят динко 
Хоркаш улови.

Голмайсторът попов пус-
на пас между двама към ро-
налдо, а бразилецът остана 

очи в очи с Хоркаш, но стреля 
в краката му и спечели само 
корнер.

веднага след паузата Уел-
тън проби отляво и пусна ус-
пореден пас в малкото нака-
зателно поле, но роналдо, с 
Бидунга на гърба си, не успя 
да засече топката на метър от 
вратата.

Бразилска акция на Цуна-
ми и Уелтън завърши с нето-
чен удар от воле. 

в 75-ата мин. бразилска 
акция на гостите подхвана 
матеус да силва, който цен-
трира ниско отдясно около 
дузпата и резервата джовани 
матира пламен Андреев.

“За нас е по-лесно да съз-
даваме положения, отколкото 
да вкарваме. локо пд също 
игра добре, получи се добър 
мач, битка. имахме 5-6 чис-
ти голови положения, но не 
успяхме да вкараме повече от 
един гол. нормално е да има 
и психическа затормозеност 
пред гола. не мисля, че има 
спад във формата на бразил-
ските ни футболисти. те ра-
ботят добре, тренират много. 
трябва да започнат и да вкар-
ват, защото те са опасните ни 
футболисти”, призна стани-
мир стоилов.

“имам забележки и при 
играта на централните ни за-
щитници. направихме една 
грешка в защитата и тя вед-
нага беше наказана. на нас 
ни трябват 5 положения, за 
да вкараме един гол, отбеляза 
мъри.

синът на легендата Георги 
Аспарухов - Андрей, изригна 
срещу нападки на фенове към 

младия вратар пламен Ан-
дреев.

“много жалко е да чета 
откровени обиди по адрес на 
пламен Андреев, и то от лев-
скари. същото беше и с ники 
михайлов. е, все някой тряб-
ва да пази. Явно резултатът 
е по-важен от развитието на 
един млад вратар. 

това, че левски изпревари 

времето си миналата година 
и сега някои мачове не за-
вършват според очакванията, 
не значи, че треньорът, вра-
тарят или някой друг е вино-
вен. просто има етапи, които 
трябва да се извървят и няма 
как да се прескочат. подкре-
пата към отбора включва и 
доверие в играчите”, отбеляза 
Аспарухов.

глЕдаЙтЕ

Футбол
По Диема СПорт
17.30 Пирин - Септември 
20.00 Хебър - берое 
22.30 efbet лига: обзор на XV кръг

рЕзултати

XV кръг
Арда - Локо Сф 2:2 1:0 тилев (18) 

1:1 митков (31-д) 1:2 найденов (43) 
2:2 ковачев (81); ЧК: тилев (А-45+2), 
роча (л-83), славчев (л-88); Спартак 
Вн - Черно море 0:0; Славия - ЦСКА 
1948 1:1 0:1 Чочев (3) 1:1 Чочев (52-
авт); Левски - Локо Пд 1:1 1:0 попов 
(18) 1:1 джовани (75); снощи: Ботев 
вр - ЦскА; лудогорец - Ботев пд; 
днес,  17.30: пирин - септември; 20.00: 
в София: Хебър - Берое. 

Втора лига
XIV кръг
Етър - Крумовград 0:1 осман (46); 

Витоша Б - Янтра 0:0; Спортист - Со-
зопол 3:2 1:0 маринов (36) 1:1 ласков 
(46) 2:1 русинов (55) 3:1 маринов (70) 
3:2 Законов (81); Беласица - Марица 
0:0 (в симитли); Миньор - Дунав 2:0 
1:0 тютюков (7) 2:0 костов (15); Струм-
ска слава - Спартак Пл 2:2 1:0 нико-
лов (24) 1:1 Шопов (31) 2:1 Цанев (51) 
2:2 Шопов (85); снощи: ЦскА 1948-2 
- литекс; днес, 16.00: Ботев пд-2 - доб-
руджа; монтана - лудогорец-2.

СнимкаГонГ

Ивелин Попов (вдясно) с глава открива за левски срещу локо Пд

„Сините”стретипореденнеуспех

Левски пак се провали

СнимкиБТа

олимпийският шампион от Пекин 2022 Марко 
одермат спечели гигантския слалом в Зьолден, 
първи старт за сезона от Световната купа по 
ски-алпийски дисциплини за мъже

Александър лазаров (№317) спечели турнира по тенис на твърди 
кортове от сериите “Фючърс” на ITF в Созопол с награден фонд 
$15 000 след победа на финала над Макс Красниковски (Пол, №482) 
с 6:2, 6:4 за 78 минути. лазаров спечели седма “Фючърс” титла
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Ензимитесапротеиниилипротеиновикомплекси,коитокатализиратхимиче-
скитереакцииворганизма,катопонякогагиускоряватдоинад1000пъти.Безтях
многоотреакциитевклеткитебихапротичалитолковабавно,ченебимоглада
сеосъществиподдръжкатанаживота.Недостигътдоринаединензимбиповлиял
върхуцелияметаболизъм.

Въпрекифакта,ченастоящатаупотребанаензимитекатохранителнидобавкии
терапевтичниагентисееразвиваласамопрезпоследниявек,хоратасагиприема-
ливинагичрезсуровитехранивменютоси.Вчовешкототялоиманад3000ензи-
ма,разделенив3класа–метаболитни(обменни),храносмилателни(отговорниза
храносмилателнияпроцес)ихранителни(тесавсамитехраниисъщоподпомагат
храносмилането).Организмапроизвеждатриосновнихраносмилателниензима–
амилаза,липазаипротеаза.Всекиединоттезиензимиотговарязаразграждането
наконкретенвидхранителновещество,катоамилазатапомагазаобработкатана
въглехидрати,липазатазаразличнитемазнини,дватавидапротеазавЕнзи-Мил
отговарятзаобработванетонапротеинивразличнакиселиннасреда(помагатза
усвояванетокактовстомаха,такаивтънкитечерва).Свъзрасттаизарадинездра-
вословнияначиннаживоттяхнотопроизводствонамалява.Всичкисуровихрани
съдържат хранителни ензими, които действат съвместно с човешките храносми-
лателниензими.Такахранатасесмилапо-бързо,тъйкатосенамаляваензимната
тежестотхраносмиланетозатялото.

Акодорисамоеднаотважнитесъставки–въглехидрати,белтъциилимазнини,
небъдеусвоенаправилно,впоследствиемогатдасепоявятпроблемисчерния
дроб и бъбреците, затлъстяване, високо кръвно налягане, кожни проблеми, нат-
рупваненатоксинивтялото,газовеидр.

Акоеднотялоимаензимивизобилие,тоеизпълненосжизненаенергия.За-
това, ако се щадят телесните ензими, ще имате повече енергия и тялото Ви ще
бъдепо-здраво.Иматриосновниначиназазапазванеипопълваненанивотона
ензимите:чрезядененасуровахрана,чрезправилносъчетаваненапродуктитепо
количествоикачествоичрезприеманенаензимнидобавки.

Продуктът Enzy-Mill съдържа най-важните храносмилателни ензими от расти-
телни източници и микроорганизми – Amylase, Lipase, Protease 4.5, Protease 3.0,
Alpha-galactosidase, Lactase, Cellulase и Bromelain подбрани в National Enzyme
Company–USA,лидервпроизводствотонаензими.Теподобряватусвояванетона
важнитезаорганизманутриенти,катовъглехидрати,мазнини,протеини,витами-
нииминерали.Таблеткитесаустойчивинастомашнатакиселинност,иматширок
спектър на действие. Те имат  приятен вкус и могат да се сдъвчат. Таблетките в
Enzy-Millнесъдържатживотинскипродукти,оцветителииконсерванти.Могатда
сеприематиотвегетарианциипостещи.

Enzy-Millподобрявахраносмилането,катопомаганахраносмилателнитеензи-
мивчовешкияорганизъмсдопълнителнатасисила,врезултат,накоетонечувст-
ваме тежестиболкивстомаха,предотвратяваподуванетоинамалява газовете.
Enzy-Millщенамеритеваптекитеибезрецептаилионлайннаwww.botanic.cc.

НЕдОСТИгъТдОрИНАЕдИНЕНЗИМ
ПОВлИяВАНАчОВЕшкИяМЕТАБОлИЗъМ

Боксьорките на България постигнаха 
страхотен успех на европейското пър-

венство за жени в Будва, Черна гора. те 

спечелиха златен, два сребърни и един 
бронзов медал, нареждайки се на трето 
място в отборното класиране.

Севда Асенова (48) заслужи трета 
европейска титла след още 3 загубени 
финала. 

Със сребърни отличия се поздрави-

ха венелина поптолева (52 кг) и Свет-

лана каменова (57 кг), а бронз грабна 
Станимира петрова (54 кг). 

Златислава Чуканова (50 кг) зае 
пето място, а Габриела димитрова (60 
кг) е девета. това донесе на България 
17 т. в отборното класиране и третото 
място на европейското първенство. 
отборната купа спечели ирландия с 36 
т., пред Украйна с 27. 

Севда Асенова, която през пролетта 
спечели бронз от Световното в истан-
бул, съкруши на финала с 5:0 съдийски 
гласа роберта Бонати (италия). тя за-

почна отлично мача, като много точно 
разчиташе действията на противничката 
си и с мълниеносни контри взе видимо 
предимство на ринга. италианката опи-

та да отговори във втората част с по-аг-

ресивни действия, но опитът на Асено-

ва й позволи отново умело да контрира 
и да продължи да трупа преднина. това 
предопредели крайния изход на мача.

венелина поптолева (52), която игра 
за първи път на еврофинал при жените, 
отстъпи с 0:5 гласа на много опитната и 
класна украинка тетяна коб.

Светлана каменова (57) загуби от 
бронзовата олимпийска медалистка от 
токио 2020 ирма теста (ит).

единствената ни световна шампи-

онка  Станимира петрова (54 кг) загуби 
на полуфинала от Анастасия ковалчук 
(Укр) и остана с бронзов медал.

олимпийската ни вицешампионка 
от токио 2020 Антоанета костадинова 
завърши четвърта във финала на 25 м 
пистолет за жени на Световното  пър-

венство по спортна стрелба в кайро и 
така спечели квота за игрите в париж 
през 2024 г.

другата българка мирослава мин-

чева също се представи силно и завър-

ши 13-а с 583 т., като само точка я раз-

дели от участие във финала.
Световна шампионка стана корей-

ката Янмин ким.
“квотата за нас беше цел №1. рад-

вам се, че още тази година се сдобих 
с нея, за да мога следващата да дишам 
по-спокойно. това ще ми позволи до-

година да си избирам състезанията, 
защото те са наистина много и често. 
организацията на това световно беше 
катастрофална. Цяла седмица на ма-

локалибреното оръжие бяхме без тре-

нировки. Успяхме да направим една, 
и то късно вечерта в деня преди офи-

циалната такава. това е много серио-

зен пропуск за домакините, както и за 
международната федерация, защото в 
момента там нещата са малко на поли-

тическа основа и не всичко е така, как-

то би трябвало да бъде. разчитах само и 
единствено на това, че всеки ден ходех 
да правя сухи тренировки, но това не 
е достатъчно. въпреки това се радвам, 
че успях да запазя концентрация, само-

обладание и да се вложа максимално 
както на прецизната, така и на бързата 
стрелба. да се надяваме след месец, ко-

гато тук ще се проведе финалът на Све-

товната купа, нещата ще са по-добре”, 
сподели костадинова пред Бнр.

Антоанета 
Костадинова 
взе квота 
за Париж 2024

Боксьорките са 
трета евросила
СевдаАсеновастретатитла

СнимкиБФБокС

Старши треньорът на боксьорките 
Борислав Георгиев (вдясно) с отборната 
купа за трето място заедно с колегите 
си от Ирландия и Украйна

Президентът на БФ Бокс 
Красимир Инински с трикратната 
еврошампионка Севда Асенова 


